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A SZENT IMRE-TEMPLOM FŐOLTÁRA

KIRNER ZOLTÁN ATYA KŐSZEGRŐL
– Örömmel tölt el, hogy a felújított Szent Imre-templom november 
23-ától újra a kőszegieket szolgálja, csodálatos lett – Isten házához 
méltó. Másfél év alatt, amióta Kőszeg plébánosa vagyok, ez a harma-
dik felújított templom. Nyomon követhettem a restaurálást – hálás 
vagyok a szakértők munkájáért! Vágytunk arra, hogy beléphessünk a 
kapuján. Dr. Székely János püspök a Jóisten áldását kérte a felújított 

templomra, szentbeszédében a főoltár képén ábrázolt Szent Imre példáján 
az utókornak megfogalmazott üzenetére hívta föl a közösség figyelmét.  
Jó érzés tudni, hogy a Szent Imre-templomnak volt is és lesz is gazdája, 
még erősebbé teheti a horvát közösség hitéletét. De a templom a kősze-
gieké – hogy egyre többen és jobban magunkénak érezzük, ezért több 
programot is tervezünk ide. A vágyam: tartozzon hozzá egy jó közösség, 
ahogy ez kialakult a Kálvária-templomnál. Egy éve a Szent Vér-teme-
tőkápolna méltóságteljes búcsúzásra adja meg a lehetőséget. Ajándék, 
hogy ott együtt tudunk imádkozni a szentmisében – ami az eltávozott 
számára a legszebb koszorú – az elhunyt lelki üdvösségéért. Ezt azok is 
elfogadják, akik a keresztény hittől távolabb állnak.
A rengeteg feladatom miatt elrepült másfél év itt. Örömteli, hogy az em-
berek igénylik a papi szolgálatot: bármely intézménybe megyek, vagy 
hívnak magukhoz a hívek, nyitottsággal, jó szívvel fogadnak. Magam is 
nyitott vagyok mindenki felé; boldoggá tesz ez evangélikus és reformá-
tus lelkészekkel való közös szolgálat is. Az együttmunkálkodás igénye is 
jó érzéssel tölt el, sokan érzik magukénak az Egyház küldetését. Köszö-
nettel tartozom mindazoknak, akik az irodai, a plébániához kapcsolódó 
feladatok elvégzésében segítenek. Hála Istennek, gyarapodik ezen em-
berek száma. A plébánián nagy élet indult el, naponta találkoznak ott 
csoportok, egy időben több is. Felnőtt közösségeink mellett jönnek nagy 
csapatban a cserkészek is. Sok minden történik a plébánián, de ez is a cél. 
A plébánia mindenkié! Bajnak tekinteném, ha az emeletre vezető lépcső 
fényes maradna mindennap, mert azt mutatná, hogy nem jár arra senki.
A szalézi rend jelmondata: „Lelkeket adj nekem, Uram!” Ez az én vá-
gyam, kérésem is. Megható, amikor családok jönnek együtt gyónni, vagy 
a jegyesek visszatérnek a templomba. A lélekmentés feladatát augusz-
tustól ketten látjuk el: hálát adok Vigh Balázs káplán atyáért, akivel va-
lódi társak tudunk lenni ebben a szolgálatban.
A kőszegiek és mások is gyakran megkérdezik: hogy érzem magamat. 
Ezen még – hála Istennek – nem volt időm gondolkodni. A plébános 
élete mindig színes, Kőszegen ez hatványozottan igaz. Legfontosabb, 
hogy az emberek lelki békéjét segítsünk megtalálni. Hogy megértsük: ha 
adok időt a lelkemnek, az nekem tesz jót. Azt látom – hála a Gondviselő 
Istennek – hogy egyre többen, akik távolabb álltak, választják ezt az utat. 
Sokszínű a kőszegi lét. Érzem és szeretem annak csendességét, a Juri-
sics tér nyugalmát. Másfél éve még nem tudtam, hova érkezem, kevés 
embert ismertem a kőszegiek közösségi életéből, amelyben a domonkos 
nővérek jelentős szerepet vállaltak az elmúlt évtizedek alatt. Hálát adok 
az ő jelenlétükért is. Öröm velük együtt szolgálni! 
Karácsonyra készülve egy mondat van előttem: „Szállást keres a Szent Csa-
lád”. Az idei ajándékom és örömöm az, hogy a felújított Szent Imre-temp-
lommal egy újabb szállást tudunk adni az Üdvözítőnek. Kérem és kívánom: 
Mi is egyre jobban tudjuk feldíszíteni a lelkünket, hogy be tudjuk fogadni 
a Betlehemi Gyermeket. Ő semmi mást nem akar, minthogy felismerjük, 
megértsük, hogy Vele az élet, a nehézségek ellenére is, sokkal könnyebb, 
boldogabb – és örök. Engedjük, hogy szeressen bennünket az Isten!

Fényképezte, lejegyezte: Kámán Z.

Áldott Ünnepeket kívánunk Kedves Olvasóinknak!
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Fogadóórák időpontjai
BÁSTHY BÉLA polgármester: január 8.

DR. ZALÁN GÁBOR jegyző: december 11., január 15.
TERPLÁN ZOLTÁN alpolgármester: december 19., január 16.

DR. NAGY EDINA aljegyző: január 22.
A tisztségviselői fogadónap 9 – 11 és 14 – 15.30 óra között tart.

KÖVESDI ANDREA önkormányzati képviselő
december 12-én (csütörtökön) 17.00 – 18.00 óra között

fogadóórát tart a Városháza ügyfélfogadási irodájában (Jurisics tér 8.).
FEKETE-PATAKI EDIT önkormányzati képviselő

december 18-án (szerdán) 17.00 – 18.00 óra között
fogadóórát tart a Városháza ügyfélfogadási irodájában (Jurisics tér 8.).

Ami elromolhat, az el is romlik!
Vállalom TV-k, híradástechnikai készülékek,
háztartási kisgépek (pl. villanysütő, főzőlap,

robotgép, (robot)porszívó, stb.)
javítását rövid határidővel, garanciával!

CSIZMAZIA GÁBOR, Horvátzsidány, Fő u. 24. 
06 30/286-1363

Megjelenés – terjesztés
Kedves Olvasó! A következő lapszám 2025. január 13-án jelenik meg. 
A terjesztéssel kapcsolatos észrevételeiket a lap alján megadott 
elérhetőségeken szíveskedjenek megtenni! 

Kőszeg, Fő tér 11. Tel.: 94/310-204

Kőszeg, Kossuth u. 12. Tel./Fax: 94/361-869

Hulladékszállítás napjai 
Szelektív gyűjtés: Január 6., január 20. (hétfő) 1. körzet – Január 
7., január 21. (kedd) 2. körzet – Január 8., január 22. (szerda) 3. 
körzet – Január 9., január 23. (csütörtök) 4. körzet
Karácsonyfa gyűjtés: Január 10., 24. (péntek) 1. körzet; – január 
17., január 31.(péntek) 2. körzet. (Részletek a 8-9. oldalon.)

Köszöntések
Básthy Béla polgármester képes-
lappal köszöntötte a város szépkorú 
lakóit születésnapjuk alkalmából: 

Kovács Ferencné Páti Irma (91 
éves), Kiss Lajosné Gestettner Anna 
(92 éves) Tánczos Béla (93 éves), 
Varga Jánosné Vlasits Anna (95 
éves), és Németh Istvánné Koltay 
Magdolna (94 éves).

ÁLDOTT, BÉKÉS
KARÁCSONYI ÜNNEPEKET ÉS 

EGÉSZSÉGBEN GAZDAG
ÚJ ESZTENDŐT KÍVÁNUNK

MINDEN KEDVES
VÁSÁRLÓNKNAK!

A következő évben is, mindkét üzletünkben, 
széles áruválasztékkal és akciókkal

állunk rendelkezésükre!
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Kőszeg Város Önkormányzata versenyeztetési eljárás útján az 
alábbi ingatlanokat értékesíti: 

 Kőszeg, Rákóczi F. u. 63. fszt. 2 sz. alatti 48 m2 nagyságú lakás 
 Kőszeg, 2869/28 hrsz 6717 m2 nagyságú ipartelep
 Kőszeg, új Mentőállomással szembeni 2975/110 hrsz 1160 m2 

nagyságú beépítetlen terület.

Részletes információ megtalálható a Kőszegi Közös Önkormány-
zati Hivatal faliújságján, www.koszeg.hu honlapon, a Vagyonérté-
kesítés rovat, Önkormányzati ingatlanértékesítés menüpont alatt, 
valamint a Városüzemeltetési Osztályon kérhető (94/562-529).

Mit hozott a 2024. év?
December 9-én közmeghallgatást 
tartott Kőszeg Város Önkormányza-
ta az egy évvel ezelőtt felújítás után 
átadott Kőszegfalvi Klub épületé-
ben. Képviselő-testületünk a felújí-
tás óta először látogatott el testüle-
tileg a Kőszegfalvi Klubba, melynek 
üzemeltetését immár hivatalosan 
is a helyi civil szervezetek végzik 
a város pénzügyi támogatásával. 
Hasonló együttműködésre számos 
példa van Kőszegen, gondoljunk a 
Tűzoltólaktanyára, a Kőszeg Város 
Fúvós Zenekara és a Concordia-
Barátság Énekkar által működtetett 
Petőfi téri épületre, a Lóránt Gyula 
Sporttelep ingatlanegyüttesére, 
az Írottkő Natúrpark Egyesületnek 
átadott Tourinform irodára, vagy a 
Szombathelyi Egyházmegyei Kari-
tász által üzemeltetett Szent Erzsé-
bet Szociális Központ (Szegényház) 
épületére. A Városházán jól tudjuk, 
hogy a város optimális fejlődése 
és működése csak az öntudatos 
és motivált polgárokkal és szer-
vezeteikkel összefogva valósulhat 
meg, ezért szívesen veszünk részt 
az erőforrásainkat egyesítő part-
nerségekben. Ilyen partnerséget 
kötöttünk nemrég a birkózókkal is, 

akik ismét a sportoló fiatalok szol-
gálatába állították a tekecsarnok 
évek óta megürült épületét, és ilyen 
partnerségben szereztünk forrást a 
Kőszegi Horvát Önkormányzatnak 
átadott épület tetőszigeteléséhez 
is. Röviden fogalmazva erről szólt 
2024: együtt építettük városunkat, 
Kőszeget! Köszönet érte!

A fejlesztések felől nézve 2024 
legnagyobb változása kétségtele-
nül az új temető és az új mentő-
állomás üzembe helyezése volt, de 
emlékezetes marad ez az év a nagy 
volumenű egyházi fejlesztésekről is. 
A Temetőkápolna, a Kálvária-temp-
lom és a Szegényház megújulását 
a Szent Imre-templom átadása 
követte, a Domonkos Rendi Nővé-
rek iskolabővítését követően pedig 
megújult a Várkör arculatát meg-
határozó iskolahomlokzat, illetve a 
Zárda-templom. 
A gazdasági beruházások közül 
kiemelkedik a Wienerberger Tég-
laipari zRt. többmilliárdos techno-
lógiafejlesztése, és a vállalkozások 
számára is nagy előrelépést jelentő 
korszerű optikai internetkábel ki-
építése. Köszönjük, hogy a Szár-
nyas Kft. megvásárolta a Juri-
sics Ipari Parkban pályázati for-
rásból kialakított két vállalkozói 
telephely egyikét! Reméljük, hogy 
a másikat is hamarosan sikerrel 
értékesítjük. A hulladékgazdálko-
dás terén a REpontok elindulása 
mellett fontos eredmény a Zöld-
udvar nyitvatartásának bővülése 
és a saját tulajdonú inert lerakónk 

megnyitása. Pályázati forrásból 24 
millió forintot költöttünk illegális 
hulladéklerakók felszámolására és 
a közterületi kamerarendszer fej-
lesztésére. Jelentős előkészületek 
zajlanak mind a volt SOS Gyermek-
falu, mind az Önkormányzat által 
értékesített kőszegfalvi telkek lakó-
területi fejlesztése érdekében. 

A város saját forrásaiból is végez 
fejlesztéseket. Ilyenek voltak 2024-
ben a kőszegfalvi temetőkerítés 
megépítése, a Dr. Ambró Gyula utca 
burkolatépítése és közvilágítás-fej-
lesztése, a Munkás utca és a Temető, 
Rohonci illetve Velemi utca járda-
építései, a kőszegfalvi gazdasági út 
fejlesztése illetve a Szőlőskert utca 
lakossági társfinanszírozással meg-
valósított burkolatépítése. A Kő-
szegi Városüzemeltető Kft.-nél 
munkába állt a cég régi Multicar 

járművét kiváltó kisteherautó, 
illetve egy korszerű Kärcher 
márkájú úttisztító jármű, me-
lyekhez a téli időszakban szükséges 
eszközöket is vásároltunk. A meg-
növekedett szennyvíz szállítási igény 
kielégítéséhez további eszközök be-
szerzésre lesz szükség. 
Az Önkormányzat pályázati for-
rásból elindított fejlesztései egy 
nagy ívű városmegújítási tervbe, a 
„Kőszeg 500” programba illeszked-
nek. Ebben a műemléki örökség, a 
városi közszolgáltatások, az intéz-
ményrendszer, a közlekedés és a 
gazdaság megújítása azonos súly-
lyal szerepel. A Bersek József Iskola 
tornacsarnokának és a Béri Balog 
Ádám Általános Iskola főépületé-
nek felújításával 2025 az önkor-
mányzati tulajdonú iskolaépületek 
rekonstrukciójának fontos éve lesz. 

Megépül a Jurisics Ipari Park új épü-
lete a 87-es út mellett, és elindul-
hat a kőszegi útfelújítások újabb, az 
Árpád-tértől a Pék utcán és a Vár-
körön át a Rákóczi utcáig húzódó 
szakasza. A közlekedésbiztonságot 
erősítő új gyalogátkelőhelyek és 
autóbusz-megállóhelyek épülnek 
városszerte. A belváros felújítása 
is folytatódik, új, korszerű kiállítást 
hozunk létre a Hősök tornya épüle-
tében és dolgozunk a szomszédos 
épületek felújításának előkészíté-

sén. Folytatjuk az együttműködést 
a városban megkezdett, illetve 
tervezett állami fejlesztések meg-
valósítása érdekében (intermodális 
csomópont második üteme, uszo-
daépítés, állami utak fejlesztése és 
építése, egyetemi Campus építés a 
MÁV Gyermekotthon területén).
A közel sem teljes áttekintésből is 
látszik, hogy 2025-ben bőven lesz 
feladata a város újonnan választott 
képviselőtestületének, illetve hiva-
talának és intézményrendszerének. 
Megköszönve egész éves segítsé-
güket, bátorításukat és együttmű-
ködésüket nagy szeretettel kívánok 
Kőszeg lakosságának és minden 
munkatársamnak boldog Kará-
csonyt és közös sikerekben gazdag, 
békés Újévet! 

Básthy Béla
polgármester

Anyakönyvi hírek
HÁZASSÁG: Buza Nikoletta – Abért Márk, Tóth Nikol – Horváth Máté.
HALÁLOZÁS: Geröly Józsefné szül. Horváth Anna, Kovács Antal.



 KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE   XXXV I I . ÉVFOLYAM, 12 . SZÁM   2024 .DECEMBER  9 .

4

AKTU
ÁLIS

A Jurisich Miklós Gimnázium egy 
újabb diákja érkezett meg a kivá-
lóságok frontvonalába. November 
29-én a Weöres Sándor Szín-
házban, a Vas vármegyei Prima 
Díj ünnepségen 
K u m á n o v i c h 
Kata Ifjúsági Kü-
löndíjat kapott. 
Átadta Eppel Já-
nos, a VOSZ el-
nöke és Szárnyas 
János, a VOSZ Vas 
vármegyei elnöke. 
Kata énekesként 
érte el az értékes 
kitüntetést, kü-
lönösen a horvát 
kultúra terjesztése 

területén. A horvát értékek másik 
őrzője, Steiner Mirjana gratulált 
neki a színpadon. A díj átvételénél 
készült fotó mutatja Kata örömét. 
Később, a színház előterében Kata 

természetességgel mond-
ta, este még lesz próba, 
mert a társakkal készülnek 
az adventi koncertre. Ami-
kor az Ifjúsági Különdíjá-
ról beszélt, megváltozott a 
szavainak a hangsúlya.
– Megtiszteltetés az is, 
hogy a nagy teljesítményt 
nyújtó személyek mellett 
a jelöltek sorába kerültem, 
és tovább vittek az értékes 
kitüntetéshez. Köszönöm 
mindenkinek, aki ezért 
tett valamit! Negyed óra 
elteltével a helyzetemet 
alig tudom még felfogni. 
Azt gondolom, hozzájárul 
ahhoz, hogy a következő években 
tovább vigyem azt a hagyományt, 
amit őrzök, a sok munkával köszö-
nöm meg a díjat. 
– Testvéreiddel indultál el az éne-
kes ’pályán’!
– Kristóffal és Kingával kezdtük 
a zongoratanárunk javaslatára. 
Aztán Gencsapátiban a népdalo-
kat Tanai Erzsébettől sajátítottuk 
el, ami tovább fejlődött a horvát 
népdalokkal, és vittük tovább fa-
lunk, Horvátzsidány hagyományát. 
Színpadra léphettünk a Fölszállott 
a páva televíziós tehetségkutató 
műsorban.
– Mi a falu legfontosabb hagyo-
mánya?
– Egy hónapja vendégeskedett 
nálunk Horvátországból egy tánc 
és énekcsoport, ők mondták, nem 
ők az igazi horvátok, hanem mi, 
akik többszáz éve őrizzük a nyel-
vet, a táncokat, a dalokat. Azt 
gondolom, megőrizzük a horvát 
identitást, annak szépségét, mind-
azt, ami szívből jön, személyisé-
günk részévé vált.
– Csak szívből lehet …
– Aki a tánc-, és énekközössé-

günkbe bekerül, az csak szívből 
tudja csinálni. Kell még tennünk 
a horvát nyelv sokkal jobb isme-
rete érdekében. Az idősebbek erre 
minket rávezetnek, de igaz, hogy 
a fiataloknál csökkent a nyelvet 
tanulók száma. Akit ide rávezet-
nek, az már fontosnak érzi a horvát 
nyelv használatát. A tízéves tánc-, 
és tamburacsoportunk (Židanske 
Zvijezdice) vezetője, egyben alapí-
tója Kovács Tamásné Pántos Krisz-
tina. A testvéremmel kezdetektől 
tagok vagyunk. Aki innét elmegy, 
biztos, hogy visszatér, mert hívja a 
közösség összetartása. Ez nekünk 
egy hovatartozás. Sok szereplésünk 
van, jártunk Horvátországban is. 
Nem szorul háttérbe a magyar kul-
túra sem. Tanai Erzsébet továbbra 
is tanít engem, a Vasi Népdalstúdió 
tagja vagyok.
– Hogyan tovább gimnázium 
után? 
– Egyetemre készülök, az éneklés-
sel mindenképpen szeretnék fog-
lalkozni komolyabb szinten, akár 
mint megélhetési forma, ha lesz 
arra lehetőségem.

KZ

Ifjúsági különdíjas 

Prima Díj: A kiválóságok
Vállalkozók és Munkáltatók Orszá-
gos Szövetsége (VOSZ) Vas várme-
gyei szervezete november 29-én 19. 
alkalommal díjazta tíz kategóriában 
a kiemelkedő személyiségeket, vál-
lalkozókat. Pócza Zoltán műsorve-
zető izgalmasnak nevezte az estét. 
Szárnyas János vármegyei elnök 
köszönetét fejezte a vállalkozóknak, 

a  megye, a települések vezetőinek, 
akik a nemes ügy mellé álltak, tá-
mogatták a rendezvényt. Szavai sze-
rint az ünnep valódi megünneplése 
jelenti a valahova tartozás együttes 
élményét, a közös programokat. 
Eppel János, a VOSZ elnöke így fo-
galmazott: ÷Ma a kiválóságokat 
ünnepeljük, de megmutatjuk a 

közösség erejét, az ünnepek fon-
tosságát. Közösséget építünk. 
Valljuk, hogy dolgozni, teljes életet 
élni közösségben lehet igazán. Ez 
a feladat mindnyájunknak szól”. 
Három jelölt kapta meg a Prima 
Díjat. Magyar irodalom kategóriá-
ban Tóthárpád Ferenc, a magyar 
színház, film-, és táncművészet dí-
jazottja Németh Judit, a Weöres 
Sándor Színház színésze, illetve a 
magyar népművészet és közmű-

velődés területén Gencsapátiban 
és Vas vármegyében végzett tevé-
kenységért: Varga Albin. 
A Vas Népe Közönségdíját megkap-
ta a magyar tudomány kategória 
jelöltje Dr. Puskás János egyetemi 
tanár. Kutatja az éghajlat változá-
sát, kőszeginek is tekinthető, hiszen 
másfél évtizede áprilisban tartott 
Szőlő és Klíma Konferencia tudo-
mányos ülés főszervezője, egyben 
motorja. (KéV. 2024. május, 6. old)

A Prima Díj átadó ünnepségen betegsége miatt nem vett rész Hámori 
Luca olimpikon (25. old), aki a sport kategória jelöltje volt.  Az elis-
merő oklevelet az edzője Varsányi Áron vette át, a város gratulációját 
Básthy Béla polgármester adta át.
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A kőszegi
Magyar irodalom kategória jelölt-
je, Tóthárpád Ferenc megkapta a 
Prima Díjat. Amikor a VOSZ elnöke 
felolvasta a nevét, a fotósorozat 
tanúsága szerint gondolataiban el-
merülve, taps kíséretében indult a 
színpadra. Ott erős kézzel tartotta a 
szobrot, az egyedi műalkotást.     

„Nehéz szavakat találni, itt lenni 
nívós értéket létrehozó társakkal” 
– mondta a mikrofonba, és megkö-
szönte az elismerést. Ezt megelőző-
en még a jelöltségéhez gratulált 
és ajándékot adott át Básthy Béla 
polgármester. Amikor véget ért a 
program a kőszegiek külön is ösz-
szegyűltek a színpadon. A nyugal-
mas másnapon Tóthárpád Ferenc 
így fogalmazott.    

– Nagyon örülök e nívós elisme-
résnek. Általa – talán – sikerül 
ráirányítani a figyelmet a helyi 
kortárs irodalomra, és arra a hatal-
mas szellemi tőkére, amit a neves 
kategóriagyőztesekkel képvisel-
hettünk. Megható volt számomra 
az a támogatás, amit a közön-
ségszavazáson is tapasztaltam. A 
többiek mellett köszönetemet kell 
kifejeznem a Vállalkozók Országos 
Szövetsége Vas Vármegyei Szerve-
zetének és a szervezőknek, hogy 
ilyen nívós rendezvénnyel ünnepel-
hettünk. Olyan érzésem volt, mint-
ha egy „Vasi Oscar-díj” átadáson 
vehettem volna részt. 
Tóthárpád Ferenc a díjért évtizede-

ken keresztül sokat tett. Dolgozott, 
hogy a határon túli magyar gyere-
kekhez eljusson a kortárs irodalom, 
versei, prózái megtalálhatók ameri-
kai, új-zélandi, erdélyi, kárpátaljai 
és szerbiai magyar nyelvű lapokban. 
Itthon különféle magazinokban, 
antológiákban jelentek meg írásai. 
Több önálló kötettel büszkélkedhet. 
Szerkesztőként támogatja a helyi 
irodalmi életet, irodalmi, kultúrael-
méleti és helytörténeti kiadványo-
kat készített. Kőszegi Virág tragikus 
januári sorsát irodalommá formálta 
a Vadalma című színdarabban, mű-
sorra tűzte a Kőszegi Várszínház. A 
KéV aktív tagja, 2008-2015 között 
felelős szerkesztő volt.

November 26-án, Szombathelyen 
a Tanárképző Főiskolán rendezte 
a Vas Megyei Diáksport Egyesület 
díjátadó összejövetelét. Jutalmaz-
ták a diákolimpiákon legaktívabb 
iskolákat. Két kőszegi iskola is 
a legjobbak közé került. A Béri 
Balog Ádám Általános Iskola 
egyet javítva tavalyi helyezésén 
második lett, a Jurisich Miklós 
Gimnázium pedig megőrizte előző 

évi második helyezését. A kőszegi 
körzetből Gérnyiné Prácser Kin-
ga (a Balog iskola testnevelője) a 
„Megyei diáksportért” díjat vehette 
át. Földesi János a Balog iskola 
korábbi igazgatóját és testnevelőjét 
valamint Hani Tibort, a Jurisich 
gimnázium korábbi testnevelőjét 
Vas vármegye és Kőszeg Város és 
Diáksportjában végzett kimagasló 
szakmai munkájáért díjazták.

Diáksport díjak, díjazottak



 KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE   XXXV I I . ÉVFOLYAM, 12 . SZÁM   2024 .DECEMBER  9 .

6

mester fogadott, és köszöntött, mint alattvalóm. 
Örömmel és persze izgalommal köszöntöttem a 
karneválozókat. Pista bácsi végig figyelt rám, 
tanácsokkal látott el. Mondta, minden pohár 
bort fogadjak el, és adjam tovább a tribünön va-
lakinek, mert örülnek majd az ajándékomnak. A 
felvonulás után a hegybíró bevezetett a vásárba. 
Szép emlékem ez a két nap. Adtam rádióinterjút, 
nyilatkoztam újságoknak.

– Csatlakozott a borbarát hölgyek egyesüle-
téhez?
– Nem is volt kérdés, hogy csatlakozom ahhoz 
a kedves társasághoz, akik a borkirálynőség in-
tézményét meghonosították Kőszegen. Leköszö-
nésem után, 2001-ben a Szent György-napon 
avattak borbarát hölggyé a Jurisics téren.
– Megválasztása után milyen feladatokat ka-
pott?
– A kőszegi borkirálynő szerepe megválasz-
tásom után kezdett körvonalazódni. A korona 
kölcsönben volt, vissza is kellett adnom. 2000 
decemberében a JUK-ban kaptam Alasz Lász-
lótól a „boros fiúk” nevében saját koronát, ami 
aztán vándorkorona lett. A következő hónapok-
ban sűrűn vettem részt boros programokon. 
Kőszegen egy fontos nyilvános megjelenésem 
volt „uralkodásom” egy évében. A Szőlő Jö-
vésnek Ünnepén felvonultam a menet élén, és 
„megparancsoltam” a kőszegieknek a Szent 
György-naphoz kapcsolódó hagyományok meg-
tartását. Ehhez Gelencsér Ildikó keresett nekem 
egy szép, kékszínű ruhát a várszínház jelmeztá-
rából. Abban az évben ugyanabban a ruhában 
vonultam fel a Bozsoki Szüreti Mulatságon óriási 
udvartartásommal. A hintóban mellettem ült a 
’dadám’, Teri néni, aki apródruhába öltöztetett 

KÁVÉSZÜ
N
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Kávészünet Frank-Sziklai Mártával, az első borkirálynővel
 A TEKI tanára beszél az első borkirálynő választásról, feladatairól

– Kőszeg első borkirálynője lett 2000-ben. 
Hogyan zajlott a választás?
– Láng-Horváth Rita általános iskolai énekta-
nárnőm 2000 szeptemberében azzal keresett 
meg, hogy az előző évben alakult Kőszegi Bor-
barát Hölgyek Egyesülete borkirálynő-válasz-
tását szervezi. Cél a kőszegi borok és kulturált 
borfogyasztás népszerűsítése, ami azóta sem 
változott. A kérésre nemet mondtam, mert so-
sem gondoltam, hogy szépségkirálynő típus len-
nék. A borokról sem tudtam sokat. Harmadrészt, 
az egyetemi éveim után akkor kerültem vissza 
Kőszeghegyaljára, Kőszegen kevés embert is-
mertem. Édesanyám kollégája, dr. Béres Judit az 
egyesület tagja rábeszélt, hogy induljak el, mert 
ez nem szépségkirálynő választást jelent. Meg-
győzött, aztán láttam benne fantáziát, értéket, 
hagyományt és koncepciót. Ezek ma is fontosak 
számomra. Rita segített a felkészülésben.
– Mikor volt a választás? 
– A Kőszegi Szüret nyitóeseményén, 2000-ben. 
Négyen versengtünk a rangért a szüreti nagysá-
tor színpadán egy hosszú vetélkedő keretében. 
Volt abban hordó csapra verése, borok felis-
merése, borvidékekhez kapcsolódó kérdések, 
Kőszeg borászati hagyományaira vonatkozó fel-
adatok. Emlékezetes maradt számomra a bordal 
éneklése és a lopózás. Úgy emlékszem, ezekkel 
a versenyszámokkal egyre több embert sikerült 
csatlakoztatnom a két bozsoki barátnőm, Kiss 
Rozália és Riegler Gyöngyi mellé a szurkolótá-
boromhoz. A népzene és a népdalok szeretete 
mindig is hozzám tartozott. Nem okozott ne-
hézséget, az azóta is kedves, „Jaj, Istenem tégy 
egy, tégy egy csodát” kezdetű bordal éneklése. 
A hőbérrel való bánásra Gyöngyi tanított meg 
a fürdőszobájukban a verseny előtt. Legjobban 
teljesítettem ezt a látványos és a nézők számára 
vicces feladatot, hiszen egyik vödörtől a másikig 
kellett rohangálni a színpadon, hogy átvigyük a 
vizet a lopóval. A vetélkedőt megnyertem, amit 
elismerésként éltem meg, hiszen a nézőkkel 
zsúfolt rendezvénysátorban történt a megkoro-
názásom. Akkor lettem Kőszeg város első bor-
királynője. Igazi öröm volt számomra. Büszke 
voltam, mint frissdiplomás történelemtanár és 
szociológus, hogy a Millennium évében, Kőszeg 
város történetében az első borkirálynő lehettem.
– Milyenek voltak a külsőségek? 
– Akkor még nem volt a borkirálynőnek – a ma 
már jellegzetes – ruhája. A várszínház jelmeztá-
rából kaptam egy mély dekoltázsú, combközé-
pig felsliccelt piros ruhát. Szerencsére a borbarát 
hölgyek adtak nekem egy fekete palástot, amit 
rávehettem. A hintóban a jó emlékű hegybíró, 
Cserkuti Istvánnal érkeztem a régi Fő térre. A 
nagy tömeg közelében Básthy Tamás polgár-

keresztfiamat fogta. Testőreim a színjátszó kö-
röm fiú tagjai, udvarhölgyeim, testvérem, leg-
jobb barátnőim és a színjátszós lányok voltak. 
Kovácsműhely, tűzoltók legényei jöttek utánunk.  
Szép volt, emlékezetes!
– Aztán borkirálynői feladatát átadta.
– A 2001-es borkirálynő-választáson átadtam 
a „regnálást” Tóth Adriennek. A korona mellett 
egy palack bort, az első BORKIRÁLYNŐ BORÁT. 

Édesanyám ötlete volt, hogy ezzel köszönjek 
el, és egyúttal felkértem az új borkirálynőt, 
hogy neki is legyen majd saját bora, és ez 
öröklődjék tovább. Örülök annak, hogy az el-
múlt negyed évszázadban minden borkirálynő 
megvalósította. A saját készítésű borcímkém 
után szebbnél szebb címkék készültek. Az én 
borom a Görbicei Ezerfürtű volt, Bárdics Zol-
tán bozsoki gazdától. A Kőszegi Borbarát Höl-
gyek Egyesületének aktív tagja lettem. Az első 
Kőszegi Borbál (2004) fordulatot hozott az 
életemben. Akkor ismerkedtem meg férjem-
mel, akivel később elhatároztuk, hogy lány-
gyermekünk neve csakis Borbála lehet. Janit, 
Borit, Jancsit és Lacit valahol a Kőszegi Bor-
barát Hölgyek Egyesületének köszönhetem. 
– Mint a Megyebálok főrendezője, lehető-
ségem nyílt a kőszegi bort népszerűsíteni a 
borbarát hölgyek közreműködésével.
– Az előzményhez tartozik, hogy 2004-ben 
és 2005-ben a borkirálynőkkel sikeres mű-

sort csináltunk, amivel a 2006-os megyebálon 
is felléphettünk. Óriási élmény volt a megye 
kiválóságai előtt ajánlani a kőszegi bort. Tóth 
Adrienn, Láng Letícia, Pataki Edit, Schwahofer 
Kitti, Kovács Kitti és én nem hoztunk szégyent 
Kőszegre a bordalainkkal, műsorunkkal. Jó 
szívvel emlékezem a Kőszegi Pincejárás Bor-
korcsolyákkal című könyv kiadására. Az első 
borkorcsolya versenyek plakátját én készítettem, 
és ma is használják az általam kitalált szöveget: 
„Ízletes borkorcsolyát a jó kőszegi borhoz!” és 
„Versenyezhet mindenki, akinek sütnivalójára jól 
csúszik a kőszegi bor”. Indítványoztam, hogy a 
borkirálynők vegyék át később a borkirálynő-
választás szervezését. Több szakmai kirándulá-
son és programon vettem részt a borhölgyekkel 
az egyesület szervezésében. 2007-ben ’nyugdíj-
ba vonultam’, mint borkirálynő, leginkább azért, 
mert túl sok lett a társadalmi szerepvállalásom, 
és készültünk Borbála érkezésére.
25 év alatt a borkirálynői szerepkör kirajzoló-
dott, a gyönyörű ruha és a korona biztosított. 
A feladat olyan alázatos, érett gondolkodású 
hölgyekre vár, akik látnak a szerepben fantáziát, 
hagyományt és értéket, ahogyan azt a borhöl-
gyek megálmodták.

Kiss János
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Az első gyertya
Advent első gyertyáját december 
1-jén este fél hatkor a Jurisics téren 
gyújtotta meg a református Kisantal 
Zsuzsanna lelkipásztor. A kezdés 
percei előtt legalább százötvenen 
voltak a várakozók. Az advent ün-
nepi köszöntése közösségi hagyo-
mány lett. A lelkipásztor a remény 
vasárnapját köszöntötte, ami ellen 
kétféleképpen vétkezhetünk. Az 
egyik, ha nem Istenben reményke-
dünk, hanem a magunk erejében 
bízunk. „Majd mi megmutatjuk!” 

Ez a legősibb bűn, 
amikor az ember fel-
lázad Isten ellen, ne 
mondja meg senki, 
majd ő tudja, hogy mi 
a jó. A túlzott önbi-
zalom magas szikla-
csúcsait le kell bon-
tani, ha utat akarunk készíteni a 
szívünkben Krisztus érkezésének. 
A másik véglet, amikor összeom-
lik az ember, mert Isten nélkül 
nem sikerülnek, nem működnek 

a dolgai, emiatt reménytelenség-
be burkolózik. Bár reálisan látja 

a gondokat, a 
bajokat, a prob-
lémákat, de nem 
számol Isten je-
lenlétének realitá-
sával. Ezek azok 
a mélységek, amit 
Istenben való bi-
zalommal fel le-
het tölteni. Mert 
Ő, bár láthatatlan, 

de létező, örökkévaló, hatalmas Is-
ten, aki nem feledkezik el rólunk”. 

Advent a Máltaiaknál 
Advent első gyertyáját az első hét-
főn gyújtották meg a Magyar Mál-
tai Szeretetszolgálat által Kőszegen 
működtetett Idősek Otthonában. 
Az ünnepségen részt vettek azok 
is, akik az idősek nappali ellátását 
veszik igénybe. A további hétfői 
programok középpontjában áll a 
karácsonyhoz kötődő várakozás, de 
az év minden munkanapján válto-
zatos programokon vesznek részt 
az idősek. A terápiás munkatársak 
játékos vagy gondolkodást igénylő 

programokba vonják be az otthon 
lakóit és az idősek klubjának tagjait. 
Ide szívesen fogadják mindazokat, 
akik napközben egyedül vannak, 
a szállítást is biztosítják. A napkö-
zi otthon igénybe vétele ingyenes, 
csak az ebéd szociális szintű árát 
kell téríteni.  (Érdeklődni személye-
sen vagy tel: +3670/684-8235)
A Máltaiak és minden szociális 
munkás, aki az idősekért vagy árva 
gyermekekért dolgozik, a szeretet 
szolgálatának mintapéldája.játékos vagy gondolkodást igénylő szolgálatának mintapéldája.

A második
Advent második gyertyáját 
Baranyay Csaba evangélikus lel-
kész, esperes gyújtotta meg. Visz-
szaidézte Kisantal Zsuzsanna 
reformátos lelkipásztor a remény-
ségről mondott szavait. Majd az igei 
üzenetében a türelemről, békesség-
ről szólt. Arról, hogy az adventi idő 
jó lehetőséget kínál arra, hogy „egy 
türelmetlen és békétlen világban 
élve tanuljuk a türelmet és a bé-
kességet”. Példát adott erre a földi 
életből eltávozott D. Keveházi Lász-

ló esperes, egyháztörténész (19. 
old) Szavai szerint alapige (Jakab 5, 
7-8): Legyetek tehát türelemmel, 
testvéreim, az Úr eljöveteléig. Íme, 
a földművelő várja a föld drága 
gyümölcsét, és türelmesen várja, 
amíg az korai és késői esőt kap. 
Legyetek tehát ti is türelemmel, és 
erősítsétek meg a szíveteket, mert 
az Úr eljövetele közel van. 

Érte szóljon
November 18-án Árpád-házi iskolá-
ban mesélt Orsi néni a nagybátyjá-
ról, Székely László apátplébánosról, 
aki Kőszegen szolgált 1938-1952 
között. Sokat tett a városért, átélte 
a háborút, az új rendszer nem tűrte 
meg. Orsi néni beszélt a szeretettel-
jes ’Laci bácsi’-ról, felolvasta verse-
it. Kérte Zoltán atyát, hogy az éjféli 
mise érte szóljon, mert december 
24-én lesz a születésének 130. év-
fordulója.

Adventhez kötődő ablaknyitás ha-
gyomány a városokban, falvakban. 
Kőszegen a Covid szorítását csök-
kentette a fúvósok zenés ablaknyi-
tása. Hogy egy utca önállóan teszi 
ezt meg, csak egy esetről tudunk. A 
Rőti völgyi utca FC csoportja meg-
hirdette, és megvalósult. December 
7-én a hetedik ablakot nyitotta 

meg a 49. számú ház, és látta ven-
dégül, beszélgetéssel egybekötve 
a lakótársakat. Az asztalon 19 óra 
után még sokféle finomság volt 
közel harminc résztvevő számára. 
Advent időszakában minden este 
18.00 órakor kinyílik egy ablak az 
utcában. Ettől is erősebb lett és lesz 
az ott élők közössége!

Rőti völgyi utca
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Hulladékudvarban leadható
Toner: Veszélyes anyagokat tartal-
mazó nyomtató, toner – 2 db/nap; 
10 db/év.
Fáradt olaj: Ásványolaj alapú 
használt motor-’hajtómű’- kenő-
olaj göngyöleg nélkül –  50 kg/
nap; éves szinten korlátlan.
Kartonpapír: Különböző karton-
papírok – Korlátlan. 
Műanyag csomagolási hulla-
dék: Nem szennyezett, fehér, cso-
magolási hungarocell – 0,2 m3/
nap – éves szinte korlátlan. 
Fém csomagolási hulladék: Alu-
doboz (sörös, üdítős, energiaitalos), 
konzervdoboz – Korlátlan. 
Vegyes összetételű kompozit 
csomagolási hulladék: TetraPak 
italos kartondoboz (tejes és üdítős) 
– Korlátlan. 
Műanyag csomagolási hulladék: 
Fólia, zacskó, szatyor – Korlátlan. 
Kevert csomagolási hulladék: 
Műanyag, fém és kompozit csoma-
golási hulladék vegyesen – Korlátlan.
Üveg csomagolási hulladék: 
Fehér és színes öblösüveg (boros, 
sörös, pezsgős üveg, befőttes üveg) 
– Korlátlan. 
Kiürült festékes dobozok, olajos 
flakonok: Veszélyes anyagokkal 
szennyezett csomagolási hulladék 
– 10 kg/nap; 50 kg/év.
Hajtógázos palackok: Kiürült 
hajtógázos spray palackok  – 5 kg/
nap; 10 kg/év.
Termékként nem használható 
gumiabroncs: Személygépkocsi, 
kisteherautó (max. 24 col), motor-
kerékpár és kerékpár gumiabroncs 
tisztán, felni nélkül – 4 db/nap; 16 
db/év.
Olajszűrők: Különböző olajszűrők 
– 2 db/nap; 4 db/év.

Fékfolyadékok: Különböző fékfo-
lyadékok – 5 kg/nap; 10 kg/év.
Fagyállók: Veszélyes anyagokat 
tartalmazó fagyálló folyadékok – 
20 kg/nap; 60 kg/év.
Ólomakkumulátorok: Járművek 
ólomakkumulátorai – Korlátlan. 
Kevert építési-bontási hulladék 
leadható: csak Kőszeg, Szombat-
hely, Körmend hulladékudvar: Épí-
tési törmelék – leadható 150 kg/
nap; 1000 kg/év.
Vegyes papír: Újságok, szóróla-
pok, könyvek, füzetek, irodai papír-
hulladékok – Korlátlan.
Síküveg: Nem fóliázott, nem ra-
gasztott ablaküveg – Korlátlan. 
Ruhanemű: Tiszta ruhanemű, la-
kástextília, plüssállat, sérülésmen-
tes cipő vagy gumicsizma (csak 
párban) – Korlátlan. 
Oldószerek: Különböző oldószerek 
– 10 kg/nap; 20 kg/év.
Növényvédő szerek: Különböző nö-
vényvédő szerek – 5 kg/nap; 10 kg/év.
Fénycsövek, izzók: Fénycsövek, 
izzók – Korlátlan. 
Étolaj: Használt sütőolaj ételmara-
dék nélkül – Korlátlan. 
Oldószerbázisú festékhulladék: 
Veszélyes anyagokat tartalmazó 
festékek, lakkok, tinták, ragasztók, 
gyanták – 10 kg/nap; 20 kg/év.
Vízbázisú, nem veszélyes fes-
tékhulladék: Vízbázisú festékek, 
lakkok, tinták, ragasztók, gyanták 
– 20 kg/nap;  50 kg/év.
Veszélyes anyagokat tartalmazó 
mosószerek: Veszélyes anyagokat 
tartalmazó mosószerek – 2 kg/nap; 
10 kg/év.
Mosószerek: Veszélyes anyagokat 
nem tartalmazó mosószerek – 5 
kg/nap; 20 kg/év.

Elemek és akkumulátorok: 
Használt szárazelemek, kiselejte-
zett elektromos berendezések Li-
ion akkumulátorai – Korlátlan. 
Veszélyes anyagokat tartalmazó 
elektromos, illetve elektronikus 
berendezések: Képcsöves és fo-
lyadékkristályos TV-k és monitorok, 
napelemek, hűtők – Korlátlan. 
Kiselejtezett elektromos, illetve 
elektronikai berendezések: Kis- 
és nagyháztartási gépek, informati-

kai eszközök és töltőik – Korlátlan.
Fa hulladék és fa csomagolási 
hulladék: Bútorok, fa hulladékok, 
lécek, raklapok – Korlátlan. 
Nagydarabos kemény műanya-
gok: Kerti bútorok, gyermekjátékok, 
redőnyök (fém nélkül) – Korlátlan. 
Fém hulladékok
Csövek, vaslemezek, csapok, fém-
tárgyak – Korlátlan. 
Lom hulladék: Bútorok, ágyak – 
150 kg/nap; 600 kg/év.

Lomilottó 
Novemberben 484 szelvény közül  
a nyertes számok a következők: 
Narancssárga kör 85 40.000 Ft 
Zöld 48 30.000 Ft
Zöld 60 15.000 Ft 
Sárga 22 10.000 Ft
Zöld hold 97   5.000 Ft

Az újrasorsolt nyerőszámok:
Narancssárga kör 89   30.000 Ft
Narancssárga kör 53 15.000 Ft
Zöld hold 70   10.000 Ft
Sárga 48 10.000 Ft
Piros 32    5.000 Ft
Az utalványokat átvehetik a Város-
üzemeltetési Osztályon ügyfélfoga-
dási időben.

Ebösszeírás Kőszegen
Tisztelt Ebtartók!
A 2024. évi ebösszeírás céljából kérem a Kőszeg Város köz-
igazgatási területén tartott ebek tulajdonosait / tartóit, hogy 
az „Ebösszeíró adatlapot” legkésőbb 2025. január 31. napjáig 
az önkormányzathoz eljuttatni szíveskedjenek. 
Az ebösszeíró adatlap letölthető a www.koszeg.hu oldalról.  Az adatlap 
benyújtható: 
• papír alapon postai úton, hivatali épület kapuján postaládába 

bedobva,
• elektronikus úton e-papír alkalmazáson keresztül ügyfélkapus/

cégkapus azonosítást követően, vagy Önkormányzati Hivatali 
Portálon, vagy e-mailben a szigethyjudit@koszeg.hu címre.

Az ebösszeírásról bővebben: a www.koszeg.hu oldalon.
Az adatszolgáltatási kötelezettség kiterjed a már korábban bejelen-
tett ebekre is, tehát akik a korábbi évek ebösszeírásainál vagy a jelen 
ebösszeírást megelőzően a bejelentésnek eleget tettek, ismételten 
kötelesek a jogszabályban meghatározott adatokat az önkormányzat 
rendelkezésére bocsátani.
A kötelezettség elmulasztása állatvédelmi bírságot vonhat maga után.
Együttműködésüket köszönöm!

Dr. Zalán Gábor sk
jegyző
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Téli nyitvatartás november 1-től február 28-ig:
Hétfő, szerda, csütörtök: 14.00-17.00 CSAK DÉLUTÁN

Kedd, péntek: 9.00-12.00 és 13.00-17.00
Szombat: 9.00-12.00

Nyári nyitvatartás 2025. március 1-től: 
Hétfő-Péntek: 9.00-12.00 és 13.00-17.00

Szombat: 9.00-12.00 

SZ 1. körzet: Ady E. u., Arborétum u. (Freh Alfonz utcáig), Bechtold u., 
Bercsényi u., Berkenye u., Bersek J. u., Bormonostori u., Borostyánkő u., 
Diófa u., Fenyő u., Festetich I. u., Freh A. u., Gyöp u., Győry J. u., Hadik 
A. u. (Bechtold István utcáig), Hermann O. u., Hermina u., Hunyadi u., 
Károlyi M. u., Kastélykert, Kethelyi u., Királyvölgyi u., Köböl dűlő, Kökény 
u., Lékai u., Park u., Pék u., Rohonci u., Rómer Flóris u., Rőti völgyi u., 
Schey Fülöp u., Sigray J. u., Sörgyár u., Szabóhegyi u., Szeder u., Szt. Imre 
herceg u., Temető u., Űrhajósok u., Vaihingen u., Vámház u.
SZ 2. körzet: Alsó krt., Bem József u., Cáki u., Chernel u., Faludi F u., Fo-
rintos M. u., Forrás u., Fő tér, Gábor Áron u., Írottkő Szálló, Írottkő u. 1-5, 
Jurisics tér, Kelcz A. u., Kórház u., Kossuth L. u., Köböl u., Kőszeg szigetek, 
Liszt F. u., Munkácsy u., Petőfi tér, Piac, Pogányi u., Posztó u., Posztógyár 
u., Rajnis u., Rákóczi F. u., Sánc u., Sáncárok u., Schneller I. u., Strand 
sétány, Szombathelyi u., Szt. Lénárd u., Szűk u., Táblaház u., Táncsics M. 
u., Téglás köz, Tüskevár u., Városház u., Várkör, Velemi u. (családi házak).
SZ 3. körzet: Árpád tér, Bajcsy-Zs. u., Bertalan E. u., Bezerédy I. u., Deák 
F. u., Dózsa Gy. u., Dr. Ambró Gy. u. (páros oldalon 34-ig, a páratlan olda-
lon 11-ig), Erdészház u., Fehér Sáfrány u., Felső krt., Gyöngyös u., Írottkő 
u., Kálvária u. (parkolóig), Kárpáti S. u., Kőszegfalva, Kőszegfalvi u., La-
kótelep (társasházak), Lehmann G. u., Mecséry F. u., Meskó u., Munkás u., 
Puskapor u., Rohonci u., Rohonci u. 50-felfelé, Sziget u., Tanítóképző u., 
Űrhajósok u., Vadvirág u., Vasút u., Velemi u. (társas házak).
SZ 4. körzet: Arborétum u. (Freh Alfonz utcától), Auguszt J. u., Ciklámen 
tér, Csőszház u., Erdő u., Dr Ambró Gy. u. (páratlan oldalon 13-tól, a 
páros oldalon a 36-tól), Felsőerdő u., Gesztenyefa u., Gyári major, Hadik 
A. (Bechtold István utcától), Hegyalja u., Kankalin u., Kálvária utca (par-
kolótól felfelé) Kenyérhegyi u., Kiss  J. u., Libaszőlő u., Lócserélő dűlő, 
Lóránt Gy. u., Malomárok u., Mélyút u., Mohás u., Napsugár u., Nemez-
gyári major, Óház u., Ólmodi u., Panoráma krt., Postásrét u., Szelestey L. 
u., Szent Anna u., Szent György u., Szőlőskert u., Tölgyes u., Tömbbelső, 
Vízmű u.

A szelektívet havonta kétszer viszik
Mikor? Részletek a 2. oldalon

K1, Z1.: Alsó krt., Arborétum u., Bem József u., Bercsényi u., Bormonos-
tori u., Borostyánkő u., Chernel u., Diófa u., Faludi F. u., Fenyő u., Festetich 
I. u., Forintos M. u., Fő tér, Gyöp u., Győry J. u., Hermann O. u., Hermina 
u., Hunyadi u., Jurisics tér, Károlyi M. u., Kelcz A. u., Kethelyi út, Király-
völgyi u., Kórház u., Kossuth L. u., Köböl dűlő, Liszt F. u., Munkácsy u., 
Park u, Pék u., Petőfi tér, Piac, Posztó u., Rákóczi F. u., Rohonci u., Rómer 
Flóris u., Rőti völgyi u., Sánc u., Sáncárok u., Schneller I. u., Sigray J. u., 
Strand sétány, Szeder u., Szombathelyi u., Szt. Imre herceg u., Szt. Lénárd 
u., Szűk u., Táblaház u., Táncsics M. u., Téglás köz, Temető u., Tüskevár u., 
Űrhajósok u., Vámház u., Várkör + Ady E. u., Városház u., Velemi u.
K2, Z2.: Árpád tér, Auguszt J., Bajcsy-Zsilinszky u., Bechtold u., Berkenye 
u., Bersek J. u, Bertalan E. u., Bezerédy u., Cáki u., Csőszház u., Deák F. u., 
Dózsa Gy. u., Dr. Ambró Gy. u., Erdészház u., Erdő u., Fehér Sáfrány u., Fe-
keteföldi-dűlő, Felső krt, Felsőerdő u., Forrás u., Freh A. u., Gábor Áron u., 
Gesztenyefa u., Gyöngyös u., Hadik A. u, Hegyalja u., Írottkő Szálló, Írottkő 
u., Írottkő u. 1-5, József forrás u., Kálvária u., Kankalin u., Kárpáti S. u., 
Kastélykert, Kenyérhegyi u., Kiss J. u., Köböl út, Kökény u., Kőszegfalvi u., 
Lakótelep (társasházak), Lehmann G. u., Lékai u., Libaszőlő u., Lócserélő 
dűlő, Lóránt Gy. u., Malomárok u., Mecséry F. u., Mélyút u., Meskó u, 
Mohás u., Munkás u., Napsugár u., Nemezgyári major, Óház u., Ólmodi 
u., Panoráma krt., Pogányi u., Postásrét u., Posztógyár u., Puskapor u., 
Rajnis u., Schey Fülöp u., Sörgyár u., Szabóhegyi u., Szelestey u., Sziget 
u., Szőlőskert u., Szt. Anna u., Szt. György u., Tanítóképző u., Tölgyes u., 
Vadvirág u., Vaihingen u., Vasút u., Vízmű u.

Karácsonyfa és zöldhulladék gyűjtési
körzetek megváltoznak 2025-ben

A kommunális gyűjtésnél 2025-ben nem lesz változás!



2024.12.12 - 12.31.
KŐSZEGI  AJÁNLAT

Az akció az alábbi üzleteinkben érvényes:
128.SZ.KŐSZEG FORRÁS COOPabc szuper ÜZLET 9730 Kőszeg, Pék u.20.  Tel.: (94)561-568 • 3.SZ.KŐSZEG FORRÁS COOP SZUPER  ÜZLET 9730 Kőszeg, Várkör u.20-22. Tel.: (94)561-632 

126.SZ.KŐSZEG FORRÁS COOP SZUPER ÜZLET 9730 Kőszeg, Rohonci u. 37-39., Tel.: (94)563-090 

www.7forras.hu

269 Ft/
10dkg

  Privát Hús Füstölt Hátsó Csülök 2690 Ft/kg 

 Szaloncukor Családi 
Étcsokoládés/ Zselés 
Narancsos Étcsokoládés 
350g  3711 Ft/Kg 1299 Ft/

db

Lindt Lindor Golyó 
Milk Tejcsoki Dd / 
Assorted Vegyes/
 Sós Karamell-Tej 
200g,  10995 Ft/kg

Rama Tégla Sütőmargarin / Vajas Íz  / 
Laktózmentes 250g 1596Ft/kgLaktózmentes 250g 1596Ft/kg

499 Ft/
db

 Zott Tejföl 
20% 330g, 
1512 Ft/kg 

Sága Füstli 
Klasszik/
Sajtos 140g, 
3564 Ft/kg 

499 Ft/
db

549 Ft/
db

 Mizo Tej 2.8 % 
Dobozos Esl 1l

 Törley Pezsgő Charmant 
Doux / Muscateller Édes/ 
Alkoholmentes Édes/ 
Fortuna/ Talisman/ Gála  
0.75l, 1732 Ft/l

1299Ft/
db

1199
1599Ft/l

Ft/
db

BOMBAÁR

Löwenbrau 
Világos Sör 
Dobozos 4%
0.5l,  498 Ft/l

249 Ft/
db

299 Ft/
db

399 Ft/
db

249 Ft/
db

50 Ft

Coop Cola Szénsavas 
Üdítő Pet.
1.5L  166  Ft/l 

Pantasztico 
Panírmorzsa 
598Ft/kg 

Regina Ecoring 
Papírtörlő 2R.2T
200 Ft/Db

50 Ft

Lindt Lindor Golyó
Milk Tejcsoki Dd / Milk Tejcsoki Dd / 
Assorted Vegyes/Assorted Vegyes/
 Sós Karamell-Tej 
200g,  10995 Ft/kg

2199 Ft/
db

 Sütőmargarin / Vajas Íz  / 

399 Ft/
db

KoszegiHirdetes_2024-12_01.indd   1 2024. 11. 29.   9:29:28
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A Hajnal Csillagainak 35. ünnepnapja
Háromórás program, kitüntetések átadása fényképeken

A fennállásának 35. évét ünnepelte november 
23-án a Hajnalcsillag Néptáncegyüttes közel 
háromórás műsorfolyammal. „Szépen mesél-
tek ezek a csillagok!” – mondta zárszóként az 
együttes vezetője Dvorák László, szavait a fel-
csattanó taps erősítette meg. A közönség zsú-
folásig megtöltötte a lovagtermet. A közel het-
ven táncos ünneppé varázsolta a hagyományok 
őrzését szolgáló programot. Laci bácsi, ahogy 
a táncosok nevezik, köszönetet mondott a leg-
kisebbtől a legidősebb táncosig mindenkinek. 
÷Kérem, higgyék el, nagyon sokat dolgoztak, 

adott táncprodukciók felidézték Dvorákné Kővári 
Anikó művészeti vezetőt több koreográfiája be-
mutatásával. Anikó munkája volt a műsorfolyam 
első darabja „Ha felmegyek arra magos tető-
re…”  című Felcsíki táncok előadása. Bemutatták 
a Hajnalcsillag Néptáncegyüttesben felnőtté lett 
’gyerekek’. „Magyarbődi karikázó” volt az utolsó 
alkotása, amit a műsor első blokkjában adtak 
elő. A Hajnal Csillagai két felvonásban 12 tánc-
produkciót vittek a színpadra. Emlékezetes per-
cekké váltak, amikor a régiek a gyermekeikkel 
táncoltak. Akkor a tánccsoport több korszakának 
képviselőit köszöntötte a vastaps. A hangfelvételt 
készítő diktafon a tapsokból is sokat megörökí-
tett. Dvorák Lászlóhoz intézett szavakat is rögzí-
tette, amit Horváth Júlia mondott el.

(Folytatás a 12-13. oldalon)

izgalommal léptek a színpadra”. Aztán hosz-
szasan sorolta mindazokat, akik tettek a prog-
ram sikeres megvalósításáért. Ezek egyike volt a 
Művelődési Központ, amelynek vezetője, Pócza 
Zoltán vállalta a műsorvezetés feladatát. 

Ünnep és emlékezés
„Ez a mai nap nemcsak ünnep, hanem emlé-
kezés is” – fogalmazta meg a Bázis Tánccsoport 
tagja, Horváth Júlia, aki civilben tanító. Az emlé-
kezés beleivódott a műsorendbe, és égett a gyer-
tya a színpadtér előtt egy kicsi asztalon. Az elő-

A jelenleg aktívan működő Báziscsoport

A Nosztalgia csoportot Fekete-Pataki Edit hívta meg az ünnepnapra egy közös táncra, amikor a Hajnalcsillag Néptáncegyüttes az örökös művészeti 
vezetőre, Anikóra emlékezett. Kérte, húzzák fel ismét a táncos cipőt, mutassák meg, hogy a népi kultúra él, megmarad mindazok szívében, ahova 
egyszer beköltözött. A Nosztalgia csoport 2014. évi ünnepi műsoron hasonló összetétellel lépett színpadra. November 23-ai programba energiát, 
lelkesedést hoztak, zengett a szívük, ahogy a dalaik is. S a szoknyák mögül és csizmák közt előbújtak a legkisebb csillagok is - az övék. 
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„Kedves Laci bácsi! Ami most elhangzik, an-
nak egészen a szívekig kell jutni. Ez a mai 
nap nemcsak ünnep, hanem emlékezés is. 
Nagyon sok csillag táncolt a színpadon. Na-
gyon fiatal csillagok, még régebb óta fiatalok 
is. Nagyon sok cipő koppant együtt, és a füg-
göny mögött minden izgalomban és mosoly-
gásban ott volt velünk Anikó néni. Kinyitot-

tuk a fülünket meg a 
szívünket, azt is hal-
lottuk, mit üzen ne-
künk. És tudom, tud-
juk, hogy ma nagyon 
büszke ránk! Sok 
cipő koppant, nagyon 
sok szív dobbant ma 
együtt. Talán minden 
szív közül a tiéd a 
legnehezebb ma. Kö-
szönjük, hogy itt vagy 
nekünk! Köszönjük, 
hogy mesélsz nekünk a régiekről. Szeretnénk, 
ha sokáig ragyoghatnának ezek a csillagok, 
hogy meséljenek mindenkinek a hagyomá-
nyokról, az értékekről, és Anikó néniről”. 

Akik sokat tettek
Anikó néni követői, ők sokan vannak, közülük 
a legjobbak kitüntetéseket, ajándékokat kap-
tak, folytatták a néptáncegyüttes értékmegőr-
ző munkáját. Virágot kapott Bakosné Berkényi 
Bernadett, aki esztendők óta énekre tanítja 
a táncosokat, mosolyogva vette át a csokrot 
Horváth Júlia, aki a kicsik munkáját segíti. A 
néptáncegyüttes nagycsaládjának tagjai közé 
tartozik a Zsigmond család, a szülők, Zsigmond 
Tibor és Zsigmondné Dezse Henrietta azokban a 

napokban születésnapot ünnepeltek. Laci bácsi 
által átadott ajándékok az együttes köszönetét 
szimbolizálták a kitartó munkájukért.
A néptáncművészet terjesztésének fontos esz-
köze a koreográfia elkészítése. Ebben a Hajnal-
csillag számára Csollányné Horváth Krisztina és 
Csollány Csaba fontos szerepet vállalt. Csaba 
erősíti a férfitáncosok csapatát, az ünnepnapon 
több produkcióban lépett a színpadra. A Bá-
ziscsoport tagjai köszönetüket fejezték ki mun-
kájukért, ÷Azért, mert igazi társunkká váltak. 
… Sokat tanultunk tőlük nemcsak a tánclé-
pések pontosságáról, hanem a tánc szere-
tetéről, tiszteletéről is”. A csapat másik kiváló 
koreográfusa Horváth Győző arra tanított, hogy 
„Kitartóak legyünk a táncban, és jókedvűen 
mulassunk a színpadon”.
A Hajnal Csillagai a jókedvet, a tánc örömét 
azon az estén bemutatták a közönségnek, nem-
csak a jelenlévőknek, mert a távollévők később 
is megtekinthették a műsort a neten. A kőszegi-
ek a néptáncegyüttes műsorait a város rendez-
vényein rendszeresen láthatják. Ezért is mondott 
Básthy Béla polgármester az önkormányzat ne-
vében köszönetet a munkájukért a lovagterem 
nagyközönsége előtt. Az értékelő mondataiban 
hangsúlyos volt a „nélkülözhetetlen” szó.

Fekete-Pataki Edit

Dvorák László

Zsigmond Barbara által vezetett utánpótlás csoport

Fekete-Pataki Edit által vezetett óvodás és kisiskolás csoport
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Örökös tag: Kovács RózaÖrökös tag: Busa Borbála Örökös tag: Zsigmond Boglárka

Anikó öröksége
A csapat minden táncosa nélkülözhetetlen. A 
szülők segítő munkájára is nagy szükség van, 
amiért az egyesület vezetője, Dvorák László 
köszönetet mondott. Aztán mély érzéseket ki-
váltó ölelésben, szavak nélkül adta át „Anikó 
Öröksége” kitüntetést Fekete-Pataki Edit cso-
portvezetőnek. Tanítja a kicsi táncosokat, öt-
évesen csatlakozott az együtteshez. A rendkívül 
értékes, egyedi elismerés a következő indoklást 
tartalmazta: „Annak, aki az együttes alapí-
tó tagja, gyerekként és felnőtt táncosként 
is azon értékek őrzője, amiket az együttes 
művészeti vezetője, Dvorákné Kővári Anikó 
tűzött ki célul a Hajnalcsillag Néptáncegyüt-
tes alapításakor. Fiatal táncosként és veze-
tőként is kiemelt feladatának érzi a város 
ifjúságának nevelését, a népi kultúrához 
kötődő ismeretek és nemzettudat erősíté-
sét. Az együttesben való jelenléte, szervező, 

és tervező munkája a 
hagyományok és nép-
szokások iránti  elkö-
teleződése példaértékű 
a csoport tagjai szá-
mára.  Közösségépítő 
tevékenysége a kősze-
gi ifjúság összefogását 
szolgálja, és méltón vi-
szi tovább Anikó Örök-
ségét”. 

Nagy csokor virággal
Az örökös művészeti vezető címet viselő Anikó 
elvesztése tragédia volt a néptáncegyüttes szá-
mára. „Emlékét őrizve nagy családként óv-
juk, támogatjuk egymást” – fogalmazta meg 
az évfordulón Dvorák László. A trauma után az 
idő előre haladt, és a művészeti munkát átvet-
te Zsigmond Barbara. Ajándékként kapott nagy 

csokor virággal a kezében hallgatta meg a 
Bázis Tánccsoport tagjainak szavait. „Azt kö-
szönjük, hogy úgy fogadtad a kötényedbe 
a kicsiket, a nagyokat, és minket, öregeket 
is, hogy mindenki beleférjen egy olyan ne-
héz időszakban, 
amikor erre na-
gyon kevesek lettek 
volna képesek.  … 
Köszönjük, hogy 
nemcsak vezető-
ként vagy köztünk, 
hanem táncosként 
életre váltod mind-
azokat az értéke-
ket, ami neked is 
ugyanolyan fontos, 
mint nekünk. Ked-
vességeddel, szelíd-
ségeddel az egész 

Zsigmond Barbara

csoport lelkületét, arculatát meghatározod”.
Mielőtt a színpadról lejöttek a táncosok, Laci bá-
csi nyugodalmas jó éjszakát kívánt a haza induló 
nézőknek. Kérte, „nézzen fel az égre és talán 
lát egy fényesen világító csillagot, és gondol-
jon még este arra. Ha még egy imát is mond, 
akkor azt is nagyon szépen köszönöm”. A 
közös ima ott a lovagteremben elhangzott Né-
meth Csaba plébános, korábbi kőszegi káplán, 
a Hajnalcsillag Néptáncegyüttes régi barátja 
vezetésével.

Kámán Z 
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MEGNYÍLT AZ SFC KŐSZEGI IRODÁJA
Irodát nyitott Kőszeg városában a Sinus-
Fair Cégcsoport. Az ünnepélyes megnyi-
tón Básthy Béla polgármester kiemelte: 
az iroda megnyitásának jelentősége, hogy 
egy olyan vállalatcsoport fűzte még szoro-
sabbra kötődését a várossal, aki eddig is a 
társadalom szerves részét képezte, és szá-
mos alkalommal vállalt szerepet a település 
jótékonysági rendezvényein. 

2024. november 23-án tartották a Sinus-Fair 
Cégcsoport kőszegi irodájának megnyitóját. 
Ahogy a városi piac környékét jól ismerők bizto-
san tudják: az iroda helyszínéül szolgáló épület 
hosszú ideig üresen állt, így különösen örömteli, 
hogy az országos szinten működő, pénzügyi, be-
fektetési szolgáltatásokkal és ingatlanfejlesztés-
sel foglalkozó cégcsoport itt lelte meg kőszegi 
otthonát.   
A megnyitón Horváth József, a Sinus-Fair Cég-
csoport alapító tulajdonosa kiemelte: a vál-
lalkozás büszke rá, hogy ügyfelei között olyan 
családokat tudhat magáénak, amelyekkel már 
három generáció óta töretlen a bizalom. A cég-
csoport első tagjának a Sinus-Fair Consulting 
Kft-nek elmúlt 32 évében az az általános ta-
pasztalat, hogy a termékeket és szolgáltatásokat 

igénybe vevő ügyfe-
lek nem csak maguk 
veszik igénybe újra 
és újra a Sinus-Fair 
szolgáltatásait, hanem 
azt tovább ajánlják 
gyermekeik, unokáik, 
szomszédjaik, isme-
rőseik számára is. A 
Cégcsoport célja, hogy 
az iroda megnyitásá-
val, a helyi jelenléttel 
valódi értéket tudjon 
adni a közösségnek, 
és hozzájárulhasson 
a város fejlődéséhez 
és a közösség ösz-
szefogásához. Köszöni 
a város szeretetét, és 
befogadását, amely-
lyel a cégcsoportot az 
elmúlt időszakban kö-
rülvették. 
Az iroda átadását megelőzően Polgármester Úr 
elmondta: nem titok, hogy a városnak voltak 
nehézségeik a piac melletti épület hasznosí-
tásával, ezért is van kiemelt jelentősége, hogy 

egy magas színvonalú szolgáltató vállalkozás 
költözött a piac tőszomszédságába.  A piactér 
a kőszegi élet már most is fontos helyszíne, de 
a tervek szerint a jelentősége a jövőben tovább 
fog emelkedni, még fontosabb szerepet kap. 
Az SFC kőszegi jelenlétének jelentőségét az 
is adja, hogy a most átadott irodában egy, a 
város életében hosszú ideje, rendszeresen részt 
vállaló vállalkozás lel otthonra. A cégcsoport 
a múltban is fontosnak tartotta a társadalmi 
fellelőségvállalást, a kőszegi munkatársakkal 
Németh Szabolccsal  és Pádár Istvánnal együtt, 
számos jótékonysági eseményen, futóversenyen 
vettek részt. 
A megnyitón felszólalt Rege Péter, a Microweb 
Internet tulajdonosa is. Kiemelte: egy valóban 
sikeres vállalat teljesítményéhez jelentős részt 
tesz hozzá a partnerek munkája, éppen ezért 
érdemes büszkének lenni arra, hogy milyen 
partnerek kapcsolódnak hozzánk. A Microweb 
Internet és a Sinus-Fair Cégcsoport évtizedes 
együttműködése pontosan ilyen, értékte-
remtő, stabil üzleti kapcsolat. Beszéde végén 
Rege Péter ezt megerősítendő „együttműködő 
partner” táblát adott át a most megnyíló iroda 
számára. 
Az eseményen a Sinus-Fair Cégcsoport köszön-
tötte legelső kőszegi ügyfelét, Boros Zsoltot, 
akivel már több mint 15 éve él az együttmű-
ködés. A vállalkozás részéről Németh Szabolcs 
a bizalom, az elköteleződés és a közös jövő 
szimbólumaként egy SFC tollat adott át neki. A 
megnyitót Németh Bálint operaénekes előadása 
zárta, aki a bécsi Zeneakadémián énekművész-
ként végzett és repítette el egy kis időre a jelen-
lévőket az opera világába. 

ELVÁRÁSOK: 
•  Kiváló kommunikációkészség 
•  Felhasználói szintű informatikai tudás
• B kategóriás jogosítvány
•  Középfokú iskolai végzettség 
•  Kitartás és eredményorientált hozzáállás

AMIT KÍNÁLNAK:
• Versenyképes  bérezés
• Szakmai képzések, fejlődési lehetőség
• Támogató csapat, stabil háttér
• Kőszegi munkavégzés

SFC értékesítési asszisztenst keres!

Fényképes önéletrajzot és motivációs levelet az sfc@sfc.hu email címre!
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Eladják!
November 19-én az egykori Bútorszövetgyár 
nyugdíjasai megtekintették az üzem jelenlegi 
állapotát a korábbi főmérnök, igazgató, Kondora 
Béla kalauzolásával. Mostanra a gyár alaposan 
megváltozott.  A mai helyzetről december 4-én 
Kiss Kornél tulajdonost kérdeztük a főépületben, 
az egykori igazgatói irodában. 
– Hogyan áll az ingatlan értékesítése?
– 2023 tavaszán szűnt meg a termelés. Valóban 
értékesíteni kívánjuk a több helyrajzi számon 
lévő területet. Jelenleg ezen dolgozunk.
– Hogyan áll ez a munka?
– Többféle céllal is van – vásárlási szándék mi-
att – érdeklődés, pl. raktározás, idősotthon, la-
kópark építés. 
– Várható áttörés?  

– Igen, közel vagyunk 
ehhez. Valószínűleg 
több vevő vásárolja 
meg az 5,8 hektár 
területet, várható-
an 2025-ben. Talán 
a gyár északi részén 
lévő területnek lehet 
előszőr új tulajdonosa. 
Természetesen, amíg 
nincs aláírt adás-vé-
teli szerződés, addig 
ez csak egy terv. 
– Mi történt a gyár-
tás megszüntetése 
után?
– A célunk az volt, 
hogy minél kevesebb 
veszteséggel történ-
jen a gyár tevékeny-
ségének kivezetése a 
piacról, és amit lehe-
tett, értékesítettünk. 
Gondolok itt elsősor-
ban a szövetekre. A 
klasszikus mintázatú 
darabokból van egy 
kevés raktáron, a jár-
mű üléshuzatból, a plüssáruból nagyobb meny-
nyiség. Ezeket itt raktározzuk, de az értékesítés 
Budapesten történik. A termelést végző textilgé-
pekből már nincs működtethető, Indiába adtunk 
el közülük néhányat. Döntően haszonvasként 
történt a legtöbb gép, berendezés értékesítése.
– A gyár épületein van műemléki védettség?
– Volt minket is érintő, a helyi védettségre vo-
natkozó önkormányzati rendelet, ezért készítet-
tünk egy szakvéleményt, hogy az legyen védett, 
ami valóban védelmet érdemel. Az új tulajdonos 
az épületeket ennek figyelembe vételével felújít-

hatja, vagy mást célra hasznosíthatja. A 
patakon túl, a 87-es út melletti részen 
már nincsenek épületek. Van olyan ve-
vőjelölt, aki mindkét oldalon lévő tel-
kek iránt érdeklődik, a terület ugyanis 
négy részre van osztva a telekkönyv 
szerint, és van egy ötödik út céljára.
– Korábbi nyilatkozata szerint egy 
területet útként átadtak az önkor-
mányzatnak.
– Ingyen, útépítés céljára. Ezzel 
egyidőben végeztettük el a terület fel-
osztását egy tervezett áruház létesítése 
miatt. A beruházó megépítette volna az 
utat is, de a plázastop miatt nem való-
sult meg.
– Mit remél az ingatlan jövőjét ille-
tően?
– A terület olyan közel van a belvá-
roshoz, hogy helyet adhat a közcélt 
jobban szolgáló épületeknek, legyen ez 
szociális épület, lakópark vagy idősek 

otthona. Szerintem minden raktár legyen túl a 
város szélén. 
– Mikor vásárolták meg Önök az Aste-
Bútorszövetgyárat?
– 2000 júliusában. Egyik kezemen meg tudom 
számolni a nyereséget termelő évek számát. 
Szerencsére a cégem tevékenységei pótolták a 
veszteséget. A volt tulajdonostársaimmal, ké-
sőbb már a fiammal együtt működtettük az üze-
met, szívünkhez nőtt a gyártás, de a termelést 
abba kellett hagynunk. Befektettünk, megpró-
báltuk a gyártást fenntartani, de ez a nagyság-
rendű termelés már nem lehetett versenyképes. 
Pedig azt mondhatom, hogy az általunk például 
a járművekbe gyártott plüssáru felvette a ver-
senyt bármelyik külföldivel. A magyar közleke-
dési cégek a járművek felújításánál nem helyez-
ték előtérbe a hazai termelést. Az egykori gyár-
tási képességeinkre referencia a Postamúzeum, 
a Parlament, a visegrádi Királyi Palota, a Petőfi 
Múzeum, a Gödöllői Királyi Kastély, és sorolhat-
nám. Büszke vagyok mindezekre! 
– Önnek a gyártáshoz voltak a 24 év alatt 
textilismerettel rendelkező munkatársai.
– Igen, voltak többen is, köszönöm a munká-
jukat. Kondora Bélát 24 éve ismerem, a gyár 
átvételekor kereskedelmi igazgató volt, szakmai 
tudására végig számíthattam. Dolgozunk azon, 
hogy a régi emlékeket megőrizzük. Vannak az 
1930-as évekből a Czeke-gyárból származó 
kollekciók, feljegyzések. Megmaradt a Pécsi 
László Munkácsy-díjas iparművész faliszőnyege 
is, amit átadtunk a textilmúzeumnak.

Kámán Z
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Új kazán
Gyöngyösfalu: Novemberben a kis 
falunk tornacsarnokában beüzemel-
tük az új kazánt, amiben pellettel 
és hasábfával is tudunk fűteni. Az 
első két hét jó eredményt adott. Az 
új rendszer következménye, hogy 
a gázfűtés tartalék lesz, ezzel sok 
pénzt tudunk megtakarítani, ez le-
het napi átlag szerint 15 ezer Ft.
November 9-én tartottuk a 
Szépkorúak napját az iskola ebéd-
lőjében, kiemelkedően sok részt-
vevővel. Köszönjük, hogy szebbé 
tette a napot a Senior tánccsoport 

vidám bemutatója, meglepetés volt 
a Szent Márton Kórus színdarabja, 
amelynek rendezésében H. Nagy 
Kati néni oroszlánrészt vállalt.  A 
díszlet Gerőly Marika néni keze 
munkáját dicsérte. 
November 17-én egy ködösnek 
induló délutánból egy jó hangula-
tú Szent Márton-napi búcsút tar-
tottunk. A sütemények versenyére 
több mint 30 finomság érkezett, 
a hölgyek mellett két férfi is be-
mutatta cukrásztudományát. A 
minőség és az ízek harmóniája sok 
esetben díjat érdemelt volna. Első 
lett Rácz-Csonka Barbara édessége 
a Csokis-narancsos CHOUX. Má-

sodik helyezett lett Hajgató Zsolt 
Pehelykönnyű túrós körtés sütivel. 
Bronzot kapott Bokor Jánosné al-
más krémes süteménye. Köszönöm 
a zsűri elnökének Kovács György-
nek a lelkiismeretes kóstolást és a 
finom szarvas pörköltet, amivel a 
vendégeket kínáltuk. Köszönöm a 
képviselők aktív részvételét is.
Novemberi testületi ülésen a kom-
munális adó emeléséről hozott 
döntést a testület. Az adó ösz-
szegét 1996 óta (28 éve) nem 
emelték, az utóbbi évek inflációs 
hulláma az ebből adódó bevételt 
értéktelenné tette. Több település 
adórendje alapján döntöttünk úgy, 

hogy a helyi lakosok tulajdonában 
álló adóköteles ingatlanokra az 
adó mértéke 15000 Ft/év, a nem 
helyi lakosok számára 30000 Ft/
év. A külterületen és belterületen 
elhelyezkedő ingatlanok adómérté-
kében nincs különbségtétel. A vál-
tozás 2025 januárjától lép életbe. 
December 22-én Advent utolsó va-
sárnapján tartjuk az önkormányzati 
közös gyertyagyújtást. Szeretettel 
várjuk a lakosságot! Még előtte is, 
kívánok mindenkinek Áldott, Bé-
kés, Boldog Karácsonyt és Sikerek-
ben Gazdag Újesztendőt. 

Tóth Árpád

Köszönöm!
Nemescsó: Közeledve karácsony 
ünnepéhez programok adtak lehe-
tőséget, hogy beszélgetve éljük át 
a várakozás szépségét. Advent első 
gyertyáját a Nemescsói Önkén-
tes Tűzoltó Egyesület és a Felelős 
Kutyabarátok Szabadidő és Sport 
Egyesülete gyújtotta meg.Az ünnepi 
műsort kiegészítette  a Faluházban 
forró tea, forralt bor és házi süte-
mények kóstolása. A II. vasárnap az 
Evangélikus Templomban Porkoláb 
Martin énekelt régi és modern ka-
rácsonyi dalokat, majd a Faluház 

előtt az Evangélikus és Katolikus 
Egyházközség tartott ünnepi műsort, 
a találkozáshoz tartozó vendáglátás 
a Sztrókay-házban folytatódott. A 
III. adventi gyertyagyújtást a Tézsula 
Hagyományőrző Egyesület, míg a 
IV.-et az önkormányzat szervezi. 
Majd kezdetét veszi a Falukarácsony. 
Köszönjük az elsőkön való részvételt, 
és még jobban a karácsony közös 
ünneplését, azon való részvételt.  
November 29-én Bernáth Júlia cuk-
rász volt a vendégünk az Egyesületi 
házban és könnyen kivitelezhető, 
nagyon finom sütemények elkészí-
tését mutatta be. A csöngei tűzvész 

után „Ültess te is fát” kezdeménye-
zéshez csatlakozott az önkormány-
zat, a tűzoltók előtt tisztelegve egy 
eperfát ültettek, emlékezve a kár-
eseményre. Tábla örökíti meg azon 
helyi tűzoltók nevét, akik Csöngén 
részt vállaltak a mentésben.
A könyvtárban gyönyörű adventi 
koszorúkat készítettek a nyugdíjas 
klub tagjai, és meglátogatták a 
vármegyei levéltárat.
December 6-án pénteken megér-
kezett a Télapó a Faluházba. Majd  
december 16-án 16:00 órától 
kézműves foglalkozásra várjuk az 
érdeklődőket.

Az idei évben is igyekeztünk min-
den korosztálynak érdekes progra-
mokat szervezni, amely sok önkén-
tes munkájával valósulhatott meg. 
Köszönöm mindenkinek, aki tett a 
faluért, a fejlődéséért, a közössé-
gért! A közösség ereje ’csodákra’ 
képes! A 2025-ös év legyen tele 
csodákkal, éljük meg együtt!
Elraktározzuk, újra és újra ’merít-
hetünk’ abból! Kívánok minden-
kinek Áldott, Békés Boldog Kará-
csonyt és Sikerekben, Örömökben 
Gazdag Újesztendőt! 

Szerdahelyi-Bánó Irén
polgármester

A Tézsula összeköt
November 4-én a kőszegi Pe-
dagógus Nyugdíjasklub tagjai a 
nemescsói Tézsula Hagyományőrző 
Egyesület meghívásának tettek 
eleget. A buszok közlekedése ehhez 
négy órát adott. Várt bennünket 
Varga Katalin evangélikus lelkész 
és Mayer Józsefné az egyesület el-

nöke. Öröm volt számunkra, hogy 
lelkesen mutatták be a templom és 
az evangélikus gyülekezet Refor-
máció idején játszott kiemelkedő 
szerepét. Összefoglalót hallottunk a 
templom létrejöttéről, a vallástör-
téneti szerepéről, az egyedi fújtató-
val működő orgonájáról és a lezárt 

kriptáról. Arról is, hogyan alakult 
meg a Sartoris Szeretetszolgálat, 
és tudjuk, hogy működik Kősze-
gen is. Az egykori iskolában őrzik 
az elődeink, és gyermekkorunk 
hagyományos tárgyait, eszközeit. 
Nosztalgikus élményt nyújtott.
Aztán a felújított egyesületi házban 
kellemes illatok mellett baráti fo-
gadtatásba lett részünk. Az asszo-
nyok tárkonyos húslevessel, buk-
tával és házi húzott rétessel vártak 

bennünket, no meg diópálinkával. 
A négy óra elrepült a tartalmas 
délutánon. A Tézsulánál ez nem je-
lent mást, mint a kocsit az igával 
összekötő rudat, ami a mi kapcso-
latunkat is jellemzi. Köszönjük a 
tartalmas találkozást, a lehetőséget 
Mayer Józsefné és Wächter Gyuláné 
ötletgazdáknak. Közös a szándék, 
legyen folytatás! 

Oroszné Kupi Teréz 
klubvezető

Bozsok: November 9-én az önkor-
mányzat köszöntötte az időseket.  
Dr. Szelinger Ferenc polgármester 
értékelte, méltatta a tevékenysé-
güket, amit évtizedeken át a fa-
luért végeztek. A kerek évfordulós 
hölgyeket és urakat ajándékkal is 
köszöntötte. Értékes, szórakoztató 
ajándék volt a Lukácsháza Színját-
szó műsora, majd az önkormányzat 
megvendégelte a szépkorúakat, 

amit ének, tánc követett, harmoni-
kaszó kíséretében. 
November 26-án a képviselő-testü-
leti ülést követően közmeghallgatást 
tartottak jelentős érdeklődés mel-
lett. Az októbertől hivatalba lépett 
faluvezetés célja még szebbé tenni 
a falut, ami már az őszi időszakban 
elkezdődött és tavasszal folytatódik.

Dr. Szelinger Ferenc
polgármester

VID
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 Lukácsháza
A Közösségi Házban az NMI tá-
mogatásával szövés és makramé 
szakkör indult 5-5 fővel, hétfőnként. 
November 16-án az önkormány-
zat a 60 év felettieket köszöntötte. 
A műsort adta: Kákossy Endre, a 
Gyöngyház Óvoda Csibe csoportja, 
a Dr. Tolnay Sándor iskola 3. osz-
tályos tanulói, a Senior örömtánc 
csoport Gyöngyösfaluból, a Szent 
Márton-templom Énekkara, vala-
mint a Vigyorkák néptánccsoport. 
Az ünnepséget közös vacsora és 
zenés est zárta.
November 21-én a Közösségi 
Házban tartották a Települési Ön-
kormányzatok Országos Szövet-
sége Vas vármegyei tagozatának 
polgármesteri fórumát. Virág János 
házigazda a település bemutatása 
után köszöntötte Kovács Pétert, 
Vép volt polgármesterét és a Vas 
vármegyei TÖOSZ önkormányzatok 
nevében megköszönte munkáját. 
Megválasztott Vas vármegyei kép-
viselők: Tagozatvezető Virág János 
Lukácsháza, tagozatvezető-helyet-
tes Őr Zoltán Őriszentpéter, Tagok: 
Fehér László Celldömölk, Kiss And-
rás Attila Jánosháza, Szabó József 

Répcelak, Vida Károly Káld, Gál 
Sándor Bucsu, Forrai Dániel Vas-
surány, Gyarmati Tibor Ivánc, Tóth 
Balázs Vasvár, Básthy Béla Kőszeg, 
Horváth Zoltán Csepreg települé-
sek polgármesterei.
November 22-én a Lukácsházi 
Színjátszók Köre a 10. születés-
napjuk alkalmából két egyfelvoná-
sos vígjátékot mutattak be.
November 30-án a Szülői Mun-
kaközösség a Katalin bál teljes be-
vételével a gyerekeket támogatják.
December 1-én a Közösségi Ház 
udvarán volt az első adventi gyer-
tyagyújtás karácsonyi vásárral a 
Lukács-házi Boszorkányok Egyesü-
lete szervezésében.
A képviselő-testület november 
14-i ülésén elfogadta Lukácsháza 
2024. évi költségvetésének módosí-
tását. A pályázaton elnyert 27 erdei 
m3 szociális tűzifát december 15-ig 
szállítják ki az érintett nyerteseknek.  
A képviselők november 28-ai 
ülésén döntöttek a helyi adók 
2025. január elsejétől érvényes 
változásáról. A kommunális adó 
mind a zártkertben és mind bel-
területen egységesen 15.000 Ft/
ingatlan összegre emelkedik. Az 
iparűzési adó mértékeke 1,9 %-ról 
1,8 %-ra csökken. Bevezetésre 

kerül a vállalkozások építmény 
adója, amely sávosan kerül meg-
állapításra a hasznos alapterület 
függvényében. A szálláshely után 
fizetendő idegenforgalmi adó 
mértéke 500 Ft/nap összegre vál-
tozott. A kormány által 2025-ben 
bevezetésre kerülő Modern járások 
program miatt kieső iparűzési adó 
indokolja a változtatást. A továb-
bi fejlődés biztosítása érdekében 
szükséges a saját bevételt növelni.
Elkészült a Kossuth utcai kegye-
leti emlékpark és játszótér kiviteli 
terve, amelyet Szily Adrien tervező 
készített el. A kiviteli komplex terv 
2.295.000 Ft-ba került.
A települési terv a település képi 
rendelettel a várható törvényi sza-
bályozások január 1-i változása 
miatt május 31-ig készül el.  Addig 
a zártkertben az építési tilalom to-
vábbra is fennáll.
A SCHOTT Lukácsháza SE U-19-
es és felnőtt labdarúgó csapata is 
őszi bajnoki fordulókat követően az 
első helyről várja a tavasz folytatást. 
A Fogathajtó szakosztály sikere-
sen pályázva elnyerte a 2025. évi 
„C” kategóriás Kettesfogat Magyar 
Bajnokság Országos döntő meg-
rendezésének jogát, amelynek idő-
pontja 2025. október 4. lesz.

A Postakocsi Lukácsháza Teke 
Sportegyesület az NB III-as 
bajnokság nyugati csoportjában 
Uraújfaluban 6:2 re győzött a ha-
zaiakkal szemben, majd bravúros 
2679-es fával 7:1-re győzött a 
Lenti TK. ellen és 12 ponttal a ta-
bella 2. helyén várja a januári foly-
tatást. A Rum elleni 1 fordulóban 
elmaradt mérkőzés január elején 
lesz pótolva.
A Közösségi Házban: 
• December 14-én Luca napi 
újbor dicsérete rendezvény lesz. • 
December 16-án 17.00 órától 
közmeghallgatás. • December 17-
én 16.00 órától Véradás. • Decem-
ber 19-én 17.00 órától Mindenki 
Karácsonya.
December 30-án Óév búcsúztató 
a Csömötei Kilátónál.
December 31-én szilveszteri ren-
dezvénnyel zárul az év. A bált a 
SCHOTT Lukácsháza SE szervezi, 
belépőt az egyesületnél lehet elő-
vételben vásárolni.
Lukácsháza Község Önkor-
mányzatának képviselő-tes-
tülete Boldog Karácsonyi 
Ünnepeket, sikerekben és ered-
ményekben gazdag Újeszten-
dőt kíván a térség valamennyi 
lakójának!

Programok
Kőszegszerdahelyen: Advent 
minden szombatján 15 órától ad-
venti kézműveskedés és játszóház 
lesz gyerekeknek, 18.30 órától 
gyertyagyújtás közös énekléssel a 
Közösségi Házban.
December 1. és 24. között az 
egész faluban nyílnak a feldíszített 
ablakok az élő adventi kalendá-
rium keretében. Advent minden 
vasárnapján 18 órától közös sétára 
indulunk a templomkertből adventi 
ablaktól ablakig.
December 24-én 16 órától a 

templomban felzengenek a karácso-
nyi énekek, és pásztorjátékkal készül 
a falu közössége a szentestére.
December 28-án 8.30 órakor az 
önkéntes tűzoltók várják az érdek-
lődőket a hagyo-
mányos „Hittaller 
Laci Bácsi Emléktú-
rára” a tűzoltószer-
tárnál. A túra út-
vonala a Kendigre 
vezet, útközben 
több becsatlakozási 
lehetőséggel, majd 
visszatérés a Kö-
zösségi Házba.

December 31-én 19 órától év-
záró koccintás és batyus bál lesz a 
Közösségi Házban.
A mindenkor aktuális híreket ad a  
koszegszerdahely.hu honlap.

14
76
12
7

Peresznye 
November 24-én az önkormányzat 
nevében Kornfeind József polgár-
mester köszöntötte az időseket. Az 

óvodások horvát nyelven is 
énekeltek, verset mondtak. 
A Zviranjak énekkar horvát 
népdalokkal, majd a Prisički 
Dečki tambura zenekar szó-
rakoztatta a vendégeket. Az 
idősek idézték az emlékeket, 
nótáztak közösen. Szép volt!
December 15. 15.00 Zviran-
jak énekkar Adventi koncertje 
lesz a Szent Egyed-templom-
ban.  Szereplők: Peresz-
nyei betlehemesek, Sop-
roni horvát énekkar, Veseli 
Gradišćanci Tamburazenekar 
Undról.
December 22. 17.00 óra 
Falukarácsony a Művelődési 
Házban.
December 28. Évzáró (Hali-
buli) a Kastélykertben

Velem
Az első gyertyagyújtáson legalább ötvenen vettek részt, 
Loyd atya megáldotta az adventi koszorúkat. Dr. Szelinger 
Ferenc saját festményeiből a velemi Hősök Kapuját ábrázoló 
képet ajándékozott a községnek. A koronaőrök december 
3-án emlékeztek meg a Szent Korona menekítésének 80. 
évfordulójáról koszorúzással. December 7-én lovas hintón 
érkezett  a Mikulás a kisgyermekes házakhoz. December 
20-án a Stirling-villában lesz az idősek karácsonya.
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Történetek
A temető
Az asszony lassú lépésekkel haladt 
kifelé a temetőből. Nem figyelt, 
amikor az úttestre lépett. Az autó 
lassított, az asszony visszalépett a 
járdára, aztán kérdés nélkül mondta:
– Már megint nem figyeltem!
Az önmagának adott figyelmeztetést 
megerősítettem, aztán szófolyam 
kezdődött több nappal advent előtt. 
Amikor a karácsonyról esett szó, az 
asszony hangja csendesebb lett, 
mintha más tájakon járna, pedig 
ott álltunk a temető előtt Az asszony 
szavaival kereste régi énjét, a kará-
csonyt. „Mit jelent a karácsony?” – 
kérdeztem akarva akaratlanul.
– A férjem, a fiam velem legyen 
szentestén, az ünnepekben, egész 
évben. Azért jövök ki ide hozzá-
juk. A szenteste gyertyáit először 
a temetőben gyújtom meg, égnek 
az ünnepekben is. A gyertya adja 
a fényt, az ima a megnyugvást. A 
többi gyermekem, unokáim eljön-
nek, hozzák az ajándékot, észre 
veszem egész évi szeretetüket, de 
eljövök a férjemhez, a fiamhoz. 

Mentősöknek írták
Az új kőszegi mentőállomás egyik 
falán őrzik a régi leveleket. Ezekből 
adunk közre keveset.
• Köszönjük kollégájuk szakszerű 
intézkedését, melyben kisfiunknak 
segítettek 2021.07.17-én délután. 
Köszönetünk jeleként szeretnénk 
néhány plüssfigurát küldeni a men-
tőautóba, hogy az ott utazó gyer-
meknek örömet szerezhessen.
• Köszönetem fejezem ki a Kőszegi 
Mentőállomáson szolgáló Mentős-
nek és Mentőgépkocsi-vezetőnek. 
Első perctől az emberséges bá-
násmódért, másodszor pedig, hogy 
feledtették velünk szülőkkel és a 
kisfiammal a rémületet és az ijedt-
séget, amely szerintem bennünk 
szülőkben hatalmas.   

Önmagukra nem gondoltak
Advent növeli a segítségnyújtás 
szándékát. A Kőszegi Plébánia Ka-
ritász egész évben munkanapokon 
reggel élelmiszer csomagokat ad 
a rászorulóknak a Boldog Bren-
ner János Közösségi Házban, ami 
a karitász központja. Öt kőszegi, 
egymást váltva elfuvarozza a TES-
CO  és a PENNY áruházakból az 

átadott élelmiszert, aztán kezdődik 
a személyre szabott csomagolás, és 
a többi…  A karitászosok tudják, 
kinek kell adni. Sok segítő közül 
is tiszteletre méltó munkát végez 
Kelemen Józsefné (Ibolya), az éves 
feladat elvégzését – évtizedek óta 
– Rábai Ferenc vette a vállára. Idén 
eddig 28.450 kg élelmiszert adott 
át a karitász.
November 16-18. között az Élelmi-
szer Bank keretein belül a TESCO-
ban vásárlók 1050 kg tartós élelmi-
szert adományoztak karitász célok-
ra. Ebből is családokra méretezett 
csomagokat készítenek. Aki nem 
tud bemenni érte, annak elviszik. 
A karitász Mikulásától 35 gyermek 
kapott csomagot, és további 15 
magányos rászoruló is részese volt 
az ünnepnek. December 18-án 
10.00 órától a plébánia szervezésé-
ben a nyugdíjasokat köszönti Kirner 
Zoltán plébános. Az Árpád-házi 
iskola 4. osztályos tanulói Betlehe-
mes játékot adnak elő. Énekel az 
Alpansänger, orgonál Horváth Ildi-
kó. December 21-én 11.00 órakor 
a rászorulóknak tartanak szeretet 
vendégséget. A Szent Imre-temp-
lomban tartott misével kezdődik, a 

Betlehemet idézik fel a cserkészek, 
Rábai Ferenc főzi az ebédet. Ez egy 
hagyomány, és az is, hogy sokan 
adnak hozzá ezt is azt is. A szentmi-
séken tartott országos Karitász-
gyűjtésen  392.500  Ft-ot adtak a 
hívek, amelynek 40%-a, 157.000 
Ft a Kőszegi Plébánia Karitász em-
bereket segítő munkáját szolgálja. 
Nagyon kérték a karitászosok, ad-
juk tovább minden adományozó 
felé a köszönetüket. Önmagukra 
nem gondoltak, pedig ők nap mint 
nap emberekért küzdenek! Szorgos 
munkát végeznek!

Kámán Z 

Kelemen Józsefné Ibolya
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Útvonal        Időpont
Kórház utca 12:35-12:38
Alsó körút 12:40-12:45
Kórház utca 12:47-12:52
Táncsics Mihály utca 12:54-13:00
Sáncárok utca 13:02-13:10
Dózsa György utca 13:13-13:23
Bertalan E. utca 13:26-13:31
Bezerédy Imre utca  13:33-13:39
Bezerédy Imre utca 3. 13:40-13:47
Munkás utca 13:48-13:55
Borsmonostori utca 13:56-14:00
Vámház utca 14:01-14:10
Kethelyi út 14:11-14:22
Rőtivölgyi út 14.24-14:40
Borostyánkő utca 14:41-14:45
Bajcsy-Zs.E. utca 14:48-15:00
Kálvária utca 15:02-15:12
Árpád tér 15:14-15:19
Mentőállomás 15:20-15:24
Hunyadi utca 15:25-15:35
Királyvölgy 15:35-15:40

Útvonal        Időpont
Vaihingen utca 15:43-15:50 
Szeder utca 15:50-15:53 
Fenyő utca 15:54-15:59 
Temető utca 16:00-16:05
Bercsényi Miklós u. 16:06-16:15
Károlyi Mihály utca 16:16-16:32
SOS-Gyermekfalu 16:33-16:39
Sigray Jakab utca 16:40-16:49
Rómer Flóris utca 16:50-16:59
Velemi út 17:00-17:25
Űrhajósok utca 13. 17:26-17:55
Írottkő utca 7-9.  17:56-18:04
Írottkő utca 11-13.  18:05-18:12
Deák Ferenc utca 18:14-18:20
Rohonci út 44.  18:22-18:30
Rohonci út 46.  18:31-18:36
Űrhajósok utca 21.  18:37-18:42
Űrhajósok 17.  18:43-18:47
Űrhajósok 15.  18:48-18:51 
Faludi Ferenc utca 18:52-18:57
Gyöp utca 18:59-19:04 

Házhoz visszük a pékárut!

Technikai okokból az útvonal változtatás jogát fenntartjuk!
Szombat kivételével naponta!

BÉKÉS KARÁCSONYI ÜNNEPEKET ÉS EREDMÉNYES ÚJESZTENDŐT KÍVÁNUNK!
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Ágh Péter
az Ön országgyűlési

képviselője
facebook.com/aghpetervasmegye

D. Keveházi László ()
Evangélikus lelkész, esperes, egyháztörténész

1956. augusztus 12-én 
kötöttek házasságot Kő-
szegen. Három lányuk 
született, kilenc unoká-
juk és hat dédunokájuk 
van. 2019 januárjában 
veszítette el feleségét. D. 
Keveházi Lászlót élete 96. 
évében, 2024. november 
13-án elérte a halál. De-
cember 2-án Pilisen, ahol 
közel 40 évig szolgált, te-
mették el nagyszámú gyü-
lekezet jelenlétében. 

Budapesten született 1928. május 23-án. Apai 
és anyai ágon is lelkész felmenői voltak, ő gim-
názium után a nagyváradi hadapródiskolába 
jelentkezett. A  világháborús front miatt az alma 
matert előbb Kőszegre, majd Ausztriába mene-
kítették. 1945 őszén tért haza, édesapját idő-
közben bebörtönözték, édesanyja egy szeretet-
otthonban dolgozott, otthonukat elveszítették.
Ekkor kereste fel Sztehlo Gábort, a gyermek-
mentő missziót folytató evangélikus lelkészt. Az 
intézmény befogadta, majd a közösség bizalmá-
ból a Gaudiopolis első miniszterelnöke lett. Egy 
súlyos betegség során ajándékba kapott Bibliát 
olvasva ébredt rá, hogy a lelkészi szolgálat az ő 
útja. Teológiai Akadémián 1955-ben végzett ki-
tűnő eredménnyel. Szolgálati helye Békéscsaba, 
Gerendás, majd a pilisi gyülekezet, ahol nyug-
díjba vonulásáig, 1995-ig szolgált feleségével. 
1977-ben a Pest Megyei Evangélikus Egyház-
megye esperesévé választották. 1989 és 1997 
között a Hittudományi Egyetemen egyháztörté-
netet oktatott. Nyugdíjba vonulása után tizenhat 
évig (1995-2011) élt Kőszegen a feleségével.  
Itt és a környékbeli gyülekezetekben helyettes 
lelkészként dolgozott, 2001-től az evangélikus 
szakképző iskola iskolalelkésze volt. Újult erővel 
egyháztörténettel foglalkozott, legtöbb könyve, 
tanulmánya ezekben az években jelent meg. 
2005-ben megkapta a teológia díszdoktora cí-
met. 2011-ben feleségével együtt beköltöztek az 

evangélikus egyház Hűvös-
völgyben működő, nyugdí-
jas lelkészek otthonába. Ezt 
követően is rendszeresen 
részt vett a Sztehlo Gábor-
hoz kapcsolódó eseménye-
ken, rendezvényeken. 
A teológián ismerte meg 
Czégényi Klárát, akivel 
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Használatba vették – a felújítás külső munkákkal folytatódik
„Hálát mondunk a püspökség-
nek, a felújítást levezető szakmai 
stábnak és a felújításban részt-
vevő valamennyi szakembernek, 
dolgozónak”. A köszönetet kifeje-
ző szavakat a Horvát Nemzetiségi 
Önkormányzat elnöke, Petkovits 
Sándor mondta a november 23-
án tartott szentmisén, amikor a 
felújított Szent Imre-templomra a 
Jóisten áldását kérte dr. Székely Já-
nos megyéspüspök. Addig a napig 
a templom épülete a felújításnak 
abba a fázisába került, amely lehe-
tővé teszi a hitéleti célokra történő 
használatát. A munka folytatódik, 
elsődlegesen a homlokzaton, de a 
templombelsőben is el kell még vé-
gezni különböző feladatokat Új lesz 
a miséző oltár, a műemlék épület-
hez hozzáillő gyóntatószék. Kirner 
Antal Zoltán atya elmondta, hogy 
a Szent Imre-templomban lesznek 
januártól hétköznapi misék, százfős 
létszámig esküvők megtartására is 
alkalmas a templom, és nem okoz 
a násznépnek közlekedési prob-
lémákat a Jézus Szíve-templom 
állványzata. Az atya szavai szerint 
lehetőség lesz rövid időre is betérni 
a Szent Imre-templomba, az első 
időszakban a rácsozatig, a jobb 
időjárás érkezésével tervben van 
ennek a bővítése.
A horvát közösség 2000-ben vál-
lalta el, hogy ellátja a Szent Im-
re-templom gondnoki teendőit, és 
ehhez megkapta a püspökségtől 
a lehetőséget. Az áldást szolgáló 
szentmisén Petkovits Sándor ezt 
is megköszönte, és hangsúlyosan 
a Kormány – az egyházi ingatla-
nok felújítását szolgáló, közel hét 
milliárd Ft összegű – támogatását, 
amelyhez Ágh Péter országgyűlési 
képviselő, államtitkár jelentős se-
gítséget nyújtott. 

A legerősebb kapocs
A horvát nemzetiségi önkormányzat 
elnöke beszélt az új hazáról, Ma-
gyarországról, arról, hogy „Őseink 
500 éve a török elől menekülve 
leltek új hazára ezen a vidéken. 
Megmaradásunkban elsődleges 
szerepe volt a hitünknek, és ma 
is ez tekinthető a minket össze-
kötő legerősebb kapocsnak.”
A hitüket, nemzeti hovatartozá-

sukat mutatták azzal is, hogy a 
szentmisén az énekek, az imák 
horvát nyelven hangzottak el, a 
püspök atya a liturgikus részeket 
horvátul mondta. Prédikációjában 
szólt a saját nyelvükön is a horvát 
hívekhez.
÷Kőszegen a horvátok büszkén 
húzhatják ki magukat, gondol-
hatnak Jurisics hősiességére.  
Gondolhatunk arra is, hogy a Tri-
anoni diktátum idején több olyan 
horvát falu volt, amely küzdött 
azért, hogy Magyarországhoz tar-
tozhasson horvátként. Hálásak 
vagyunk ezért a hűségért. Öt nagy 
gyökérzete van az embernek, ami 
élteti. Az Isten, a család, a nemzet, 
vagyis anyanyelvünk, a kultúránk, 
a föld, ahol élünk, és a közössé-
geink. Ezek a megtartó életet adó 
gyökerek. Megköszönjük a horvát 
közösségnek, hogy ezeket a gyö-
kereket gyönyörűen őrzik.” 
Szombaton este fél hatkor kezdő-
dött az áldást adó szentmise. A két 
felújított kapun át léptek a temp-
lomba az atyák Kirner Antal Zoltán 
plébános vezetésével. Több vendég, 
illetve visszatérő pap is eljött az ün-
nepi misére. Harangozó Vilmos Kő-
szeg korábbi plébánosa, kanonok, 
és a horvátok gyökereit szolgáló 
Dumovits István atya, aki 25 éven 
át misézett a templomban. (21. 
old) Az ő papi szolgálatát folytatja 
horvát nyelvű szentmisék bemuta-
tásával a Szent Imre-templomban 
Dr. Anton Kolić atya Ausztriából, 
illetve Inzsöl Richárd, Gyöngyösfalu 
plébánosa. 

A király fia – 1722
A templom megtelt, döntően hor-
vát hívekkel.  István Király fia. Imre 
szobra látható a kapubejárat felett. 
Alatta az elhelyezésének dátuma 
1722. A templomot 1615-től há-
rom éven át építették a protestán-
sok számára. A templom a katolikus 
közösséget szolgálja 1673-tól. Dr. 
Székely János megyéspüspök pré-
dikációjában gondolatokat ébresz-
tett arról, „Mit üzen nekünk ma 
Szent Imre alakja és élete, akit 
megörökít ifjabb Dorffmaister Ist-
ván a főoltár képen”. (lsd: címlap) 
Szent István király nagy reménye 
volt az egyetlen fia, aki megélte a 

felnőtt kort. Imre sokszor imádko-
zott térden állva a szobájában.
÷Szent Imre első üzenete a mai 
kor számára, a gyermek kincs, a 
gyermekben van a jövőnk. A nyu-
gati társadalmak tragédiája, hogy 
egyre kevesebb gyermek születik. 
Magyarország teljes fogyása az 
elmúlt negyven év alatt másfél 
millió. Mintha népünk nem akar-
na élni. Nemcsak az a fontos, hogy 
megszülessen a következő nem-
zedék, éppen olyan fontos, hogy 
átadjuk-e legfontosabb kincset a 
gyermekeinknek. Ismerik-e még 
a gyermekek a nagyszüleiket, a 
családi történeteket. Szent-e még 
az esti családi asztal, a közös be-
szélgetés. Hallja-e még a gyermek 
imádkozni a szüleit. Átadjuk-e a 
legfontosabb kincseinket.”

A nemzet önállósága
Szent Imre üzenete az is: ÷megta-
nulta édesapjától, hogy mennyire 
fontos a nemzetünk önállóságá-
nak megvédése, és ezért hősie-
sen, bátran ki kell állni.  … Nem 
szavakat jelent, hanem leteszek 
valamit a közös asztalra felelős-

ség tudatból, nagylelkűségből. 
Azt jelenti, hogy alkotok, építek, 
mindenek előtt az evangélium 
kincseit akarom megőrizni, to-
vább adni.”
A harmadik üzenet, amit Szent Im-
rének a mennyei hang mondott az 
Istennek adható kincsről: ÷legdrá-
gább, ha önmagadat adod, a szí-
vedet, az életedet, az egész szere-
tetedet. Tanítja a biblia: szeresd a 
te Istenedet teljes szívedből, teljes 
lelkedből”. 
Püspök atya beszélt arról is, hogy a 
templomba lépő legtöbbször kérni 
szokott az Istentől. ÷Szent Imre azt 
kérdezte, mit adhatnék én Isten-
nek. Ha belépünk a templomba, 
tegyük fel mindig ezt a kérdést, 
mit adhatok”.
És mit adhat a felújított, megáldott 
templom? A város plébánosa azt 
mondja, a ÷templom a kőszegie-
ké, hogy egyre többen és jobban 
magukénak érezzék”. 
A szentmise közösségi beszélge-
téssel folytatódott, a püspök atya 
mindenkitől kézfogással köszönt el 
a templom bejárata előtt. 
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Dumovits István a juhaiért élő pásztor
Hvaljen budi Jezuš Kristuš! Dicsértessék a Jézus Krisztus!

Elkészült a Szent Imre-templom 
belső felújítása. November 23-án 
dr. Székely János megyéspüspök 
megáldotta a „kőszegi horvátok 
templomát”. A horvát közösség 
2000-ben vállalta el a templom 
gondnoki teendőit, és kapta meg 
a megbízást. A közösség lelki ve-
zetője Dumovits István Horvátzsi-
dány plébánosa volt. Szolgálatának 
elismeréseként dr. Székely János 
megyéspüspök emléklapot adott át 
az atyának a Szent Imre-templom 
megáldását szolgáló szentmisén. A 
bekeretezett iraton, melyet Fekete 
Szabolcs Benedek segédpüspök is 
ellátott kézjegyével, ezt olvashat-
juk: „A Szombathelyi Egyházme-
gye püspökeként, a kőszegi horvát 
ajkú hívek körében végzett 25 éves 
szolgálatáért életére a Jóisten bő-
séges áldását kívánjuk.” 
Dumovits István ötvennégy éve 
pap, negyvenhat éve Horvátzsi-
dányban. Negyed évszázada a kő-
szegi horvátok, számos alkalommal 
a máriacelli zarándoklatok lelki ve-
zetője is volt. Rangos elismeréseket 
tudhat magáénak, köztük a Ma-
gyar Érdemrend Lovagkeresztjét 
is. Élete főműveként említhető az 
1983-tól datálható, a Peruska Má-
ria Kápolnához kapcsolódó lelkiség 
újjáteremtése, és a körötte látható 

szoborpark létre-
hozása. 
Mint nevezték, 
a „juhaiért élő 
pásztort” ottho-
nában kérdeztem 
a kőszegi horvát-
sághoz fűződő 
kapcsolatáról:
– Nagyon sokszor 
jött az a gondo-
lat, hogy mit is 
jelent az, hogy 
ehhez a nemzeti-
séghez tartozom 
Magyarországon. 
És hogy micsoda 
nagy felelősség 
hárul miránk, 
magyaro r s zág i 
nemzetiségekre, 
hogy egymás ke-
zét megfogva, ennek az országnak, 
Magyarországnak hasznos része le-
gyünk. A Kőszeggel való kapcsolat a 
kultúra területén is kialakult, hiszen 
itt lakom a közelben, ennek a vi-
déknek a nyelvjárását is beszélem, 
és a kőszegi horvátok között sok a 
zsidányi, peresznyei, undi, ólmodi 
horvát is.
– Miben más egy nemzetiségi 
pap feladata.
– Nagyon nagy dolgot kaptam én 

a kezembe: egy kis népet meg-
őrizni a hitében, „megtalpalni” és 
nevelni. Hogy lelkiekben mindezt, 
hogy élem meg? Ha valahova el-
megyek közösségbe, és vidám zene 
mellett beszélgetünk, vagy akár 
egy szentbeszédet kell mondanom 
a szószéken, valamilyen kulturális 

rendezvényen részt kell venni, azt 
érzelmileg megélni sokat jelent 
számomra. A kőszegi alkalmakat 
is – igazán – csakis horvátul tudom 
átélni. Abban a nyelvben, amelybe 
születtem, amit anyám, apám be-
lém oltott. 
Feladatom, hogy a népet, amelyet 
a püspök rám bízott, támogassam, 
vezessem. Örömmel mondom, 
hogy ezzel kapcsolatban sem álla-
milag, sem a helyi lakosok, a ma-
gyarság szempontjából nem volt 
probléma. Nagy tisztelettel vagyok 
a magyarság és a többi nemzetiség 
felé is. Nagy dolog, hogy itt szület-
tem, itt élhettem, és az is, hogy itt 
maradhattam.
– Befejezésül – advent alkalmából 
– kérek egy ünnepi gondolatot.
– Mit jelent advent? A befelé való 
tekintést. Az ünnep alkalmából is 
azt kívánom, hogy ez a kisebbség 
tartsa meg az érzelmi kapcsolatot 
a hitével, a kultúrájával és a nyel-
vével. Ezért „harcolok” én is, amíg 
a győri püspök jónak látja, és az 
emberek elfogadnak. Nem lehet 
másként, hiszen vallom én is: „Pap 
vagy te mindörökké!” „Hvaljen budi 
Jezuš Kristuš!

Tóthárpád F.
(A fotó a Szent Imre-templomban 
készült, az oklevél átadását kö-
vetően.) 

Kertépítés, Kertépítés, 
kertgondozás

Alpok k Gardendd

Kerttervezés, kertépítés
Füvesítés
Fűnyírás, szegélyezés, gyomlálás
Gyepszellőztetés
Rotálás
Sövényvágás
Gyümölcsfa-, dísznövénymetszés
Növényültetés
Növényápolási munkálatok

Horváth Attila
+
Horváth AttilaHorváth Attila
++36 30 299 1968+36 30 299 196836 30 299 1968
alpokgarden@gmail.comalpokgarden@gmail.com
facebook.com/alpokgarden

Masszőrnek külön bejáratú, klímás, mérőórákkal fel-
szerelt üzlethelyiség kiadó Kőszegen. 
Érdeklődni telefonon: 06 30/513-3247.
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Borkirálynő: Tóth Flóra – udvarhölgy: Frank Teodóra
A huszonöt éves Kőszegi Borbarát 
Hölgyek Egyesülete tizenkilencedik 
alkalommal avatott borkirálynőt 
november 16-án. A két jelölt – 
játékos formában – a Borbálon, a 
lovagteremben mutatta meg felké-
szültségét. Mindkét fiatal hölgy el-
nyerte a közönség szimpátiáját, és 
mivel a négytagú zsűri holtversenyt 
hirdetett, a közönség szavazatai 
döntöttek. A többség két évre Tóth 
Flórát hatalmazta fel, mint Kőszeg 
város borkirálynőjét. 

Flóra legutóbb a Kőszegi Vonósok 
koncertjén, mint szólista tündö-
költ, most pedig már városunkat 
és a helyi borkultúrát is képviseli. 
Kőszeghegyalján, Velemben nőtt 
fel, s úgy fogalmazott: „Teljes szí-
vemből szeretem az országnak ezt 
a csücskét. Ide jártam általános-, 
majd középiskolába is. Egyetemi 
tanulmányaimat Budapesten foly-
tattam a Bárczi Gusztáv Gyógype-
dagógiai Karon, melynek végez-
tével rögtön hazahúzott a szívem. 
2022 augusztusában itt kezdtem el 

dolgozni a Dr. Nagy László EGYMI 
Beszédjavító Általános Iskolájában, 
logopédusként.” Bemutatkozásából 
megtudtuk, hogy életében nagyon 
fontos helyet foglal el a zene. Lel-
kes tagja a Kőszegi Vonósoknak és 
a Vadrózsa Népdalkörnek, a közel-
múltban pedig csatlakozott egy új 
együtteshez, a Stellatushoz. 
A bállal kapcsolatban elmondta: „A 
Borbálon másodszor vettem részt, 
első alkalommal két éve, Koltayné 
Szabó Hajnalka társaságában, 

drukkolva borkirálynő-
vé választásáért. Ez a 
bál sem volt kevésbé 
izgalmas. Most nekem 
kellett kiállnom a pró-
batételeket, melyeket 
egytől-egyig nagyon 
élveztem. Fantasztikus 
hangulatban telt az 
este, egyáltalán nem 
volt versengés szaga. 
Leírhatatlan érzés, 
hogy végül az én fe-
jemre került a korona.”
Sokan arra is kíváncsi-
ak, hogy borkirálynőnk 
számos elfoglaltsága 
közé, hogyan illeszt-
hető be egy újabb kö-
telezettség. „Az előző 
borkirálynő, Hajnalka, 
zenekaros barátnőm, 
akinek végig figye-

lemmel kísértem tevékenykedését, 
külön tekintettel arra, mennyire 
befolyásolja ez a zenekari életben 
való részvételét. Megnyugodva 
tapasztaltam, hogy nem okozott 
neki gondot a feladatkörök közötti 
egyensúlyozás, végig aktív tagja tu-
dott maradni a vonósoknak, miköz-
ben borkirálynői feladatait is ellát-
ta. Hiszem, hogy nekem is sikerülni 
fog” – kaptuk a választ.
A választással – Frank Teodóra sze-
mélyében – nagyszerű képességű, 
szimpatikus udvarhölgyet is nyert 

Kőszeg egyik legaktívabb, 
több korosztályt tömörítő 
női egyesülete.
Őt is megkérdeztük: „So-
kat gondolkodtam, hogy 
elinduljak-e a választá-
son, végül úgy döntöttem 
kipróbálom magam. Ma-
gyon örültem a lehetőség-
nek. A felkészülésem alatt 
sokat tanultam,  bővítet-
tem a tudásom, és őszintén 
mondhatom, hogy büszke 
vagyok a teljesítményem-
re, és arra bíztatok minden 
olyan hölgyet, aki hasonló 
érdeklődéssel rendelkezik 
mint mi, tegyék próbára 
magukat, tapasztaljanak, 
érezzenek. Tóth Flórának 
nagyon gratulálok és természete-
sen az oldalán leszek, ha szüksége 
van rám, hiszen tudom, hogy for-
dítva sem lenne másképp. 
Az egyesület elnöke Horváthné Tóth 
Adrienn kiemelte, hogy örömmel 
számítanak Flóra és Teodóra mun-
kájára, akiknek a leendő együttmű-

ködésére biztatóan utal a királynő 
megjegyzése, miszerint Teodóra 
olyan szimpatikus „vetélytárs” volt, 
hogy „minden túlzás nélkül kije-
lenthetem: az ő győzelmének is 
szívből tudtam volna örülni”. 

TáF.
Fotó: VN/Cseh Gábor

A borkirálynő: Tóth Flóra

Az udvarhölgy: Frank Teodóra
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ÁLIS



 XXXV I I . ÉVFOLYAM, 12 . SZÁM   2024 .DECEMBER  9 .  KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE  

23

KŐ
SZ

EG
I 

N
ÉM

ET
EK

KŐ
SZ

EG
I 

H
O

RV
ÁT

O
K

Biškup dr. Janos Szekely je celebrirao svetu mašu

Hrvatski dan u Kisegu
Zgotovilo se je veliko djelo unutrašnje obno-
ve crikve sv. Mirka u Kisegu. Biškup dr. János 
Székely je blagoslovio u svojoj lipoti rasikujuću 
crikvu, ka od 1615. ljeta postoji. Za novčano 
podupiranje reštauracije zahvalio se je zastu-
pniku u parlementu Peteru Agh-u, za stručnu i 
profesionalnu obnovu oltaraov, piljov, stijenov, 
stupov…teamu rastauratorov pod peljanjem 
Martona Sarkadija. Zahvalio se je i Hrvatskoj 
samoupravi i vjerskoj zajednici Kisega, ka za ha-

snovanje ovoga vjerskoga mjesta 
brigu nosi i za razne rekonštruk-
cije na zgradi. Važnost crikve Sv. 
Emerika je istaknuo i predsjednik 
Hrvatske samouprave Šandor 
Petković. Ovo je mjesto kade se 
čuva kroz našu kršćansku vjeru i 
materinski jezik pomoću molitvov 
i jačkov. Velika hvala duhovnikom 
za hrvatsku celebraciju sveti mašov: kanonoku 

Vilmošu Harangozovu, farniku 
dr. Anrtonu Koliću. Velečasni 
Štafan Dumović je naprik zeo 
spomen pohvalu za 25 ljetnu 
vjersku službu u crikvi Sv. Mir-

ka. Kulturnim programom se je nastavio Hratski 
dan u dvorani dr. Nagy Laszló EGYMI, kade je 
šareni buket jačkov predstavio ženski zbor „La-
stavice” iz Narde pod peljačtvom Barbare Bošić 
Békesi. Za ugodnom vičerom uz glazbenu prta-
nju grupe „Žgano” pozvani gosti su se mogli za-

bavljati i družiti i budućnost planirati. 
November 23-án dr. Székely Já-
nos szombathelyi megyéspüspök 
újraszentelte a felújított Szent 
Imre templomot. A horvát ajkú hí-
vők használatában álló templom 
megáldása a kőszegi Horvát nap 
kiemelkedő eseménye volt, mely 
közös vacsorával, kulturális prog-
rammal folytatódott a Dr. Nagy 
László EGYMI dísztermében.

Marija Fülöp Huljev  Biškup dr. Janos Szekely je celebrirao svetu mašu
Šandor Petković daje izvješće o 

hasnovanju vjerske zgrade

Pjevački zbor ÷Lastavica” iz Narde je muzički oblikovala 
Hrvatski dan pred vičerom    

Német nemzetiségi hírek
Sankt Martin Tage – Umzug und 
Lampionbasteln     

Tag der älteren Generation
Szép hagyomány az idősek napja. A Kőszegfalvi 
Baráti Kör és a Kőszegfalvi Nemzetiségi Kó-
rus megvendégelte az időseket, szép műsorral 
kedveskedtek. Kirner Zoltán atya, Terplán Zoltán 
alpolgármester, Kohl Judit elnök és Klobetzné 
Debrei Hajnalka képviselő verssel, ünnepi gon-
dolatokkal köszöntötték a jelenlévőket. Linter 
Levente harmonika játéka és az óvodások ara-
nyos tánca mosolyt csalt mindenki arcára. 

Die erste Adventskerze –
„Adventsklang” Konzert
Advent első vasárnapján Johann Ghinari rőt-
falvi plébános a templomban megáldotta a 
koszorút, meggyújtottuk az első gyertyát, majd 
Básthy Béla polgármester úr köszöntötte az 
egybegyűlteket. A koncerten a Kőszegfalvi Nem-
zetiségi Kórus, az Alpensänger énekkar, Linter 
Levente (harmónika), Horváth Ildikó (orgona) 
és Szántó Anna (vers) szerepeltek. Kőszegfalvi 
Ágnes elnök zárszavában megköszönte a nem-
zetiségi csoportoknak a német nyelv és kultú-
ra ápolásáért tett munkát, és megállapodtak, 
hogy a jövőben is aktívan részt vállalnak a 
hagyományok őrzésében. A kultúrház udvarán 
agapéval fogadtuk a jelenlévőket. 

Advent 2. vasárnapján a Kőszegfalvi Gyermeke-
kért Egyesület és az énekkar, 3. vasárnapon a 
Baráti kör és a tűzoltók, majd a 4. szombaton az 
egyházközség gyújtja meg az adventi gyertyát. 
                       Kőszegfalvi Ágnes NNÖ elnöke

Wir wünschen den Lesern gesegnete 
Adventszeit und frohe Weihnachten!  Kinder aus der Balog Schule 

III. Sankt Martin- Lampion-Umzug
in Schwabendorf

Martin-Tag im Günser Kindergarten
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Olimpikonok
A Kárpát-medencei Sport Hagyo-
mányőrző Egyesület november 22-
én a könyvtárban tartott nemzet-
közi konferenciát. Szerveztek ko-
rábban több országban, Kőszegen 
először, de sorszám szerint ez volt 
a 63-dik. Öt előadás, beszélgetés 
volt aznap este, zárásként Csiki 
István a Kőszegi Polgári Kaszinó 
elnöke beszélgetett a kőszegi olim-
pikonokkal.
Farkas Ágnes (FA) 2000-ben 
Sydney olimpián szerezte meg a 
kézilabda csapatával az ezüstér-
met. Volt Európa-bajnok, ezüstér-
mes, gólkirály, bajnokcsapat tagja. 
Hóborné Edöcsény Nóra (HN) 
triatlonos olimpikon Sydney-ben a 
19. helyen végzett. EB-én bronzér-
met szerzett.
Svájcban él, gyakran Kőszegen tar-
tózkodik Dvorák László, (DL) aki 
birkózóként három olimpián vett 
részt.

László szavai szerint rossz gyerek 
volt, állandóan verekedett a társa-
ival. Látta ezt Péter bácsi, aki be-
hívta a birkózók közé, ezzel „gya-
korlatilag ki volt jelölve az utam”.  
Ágnes tízéves korában a kézilab-
dát választotta, a „szívem csücske 
lett. Utólagosan mondhatom, jól 
választottam akkor, mert eljutot-
tam oda, ahova minden sportoló 
szeretne, az olimpiára.”  
Nóra 1988-ban találkozott először 
a triatlon sporttal, majd négy év 
után újra az edzőjével ÷és elindult 
a sportutam újra”.
HN:– Az olimpián való részvétel 
óriási ajándék a sportolónak, ami 
több éves harc, küzdelem, és ennek 

a gyümölcse, hogy ott az országot, 
nemzetet, a saját sportegyesületet, 
annak edzői csapatát tudja kép-
viselni. Amikor engem bevittek a 
versenyre, azt úgy fogtam fel, mint-
egy hároméves munka ajándéka. 
Élveztem minden percet. Alig fel-
fogható élmény a különböző nem-
zetek sportolóival való találkozás, 
olyanokkal, akik valamilyen módon 
kötődtek a magyar nemzethez. 
FA:– Az olimpián való részvétel 
hosszú folyamat része. Mást jelent 
csapatban versenyezni, mint egyéni 
küzdelemben egy-egy világbajnok-
ságon. Az olimpián a versenyzőnek 
egyéniben és csapatban óriási kö-
zönség szurkol, ott vannak a saját 
nemzet sportolói.
Társaimmal ott voltunk Csollány 
Szilveszter nyújtógyakorlatán, 
több visszajelzést kaptunk 
arról, amit más sportágban 
megvívnak a játékosok. Nagy 
merítést kapunk arról, miről 
is szól a sport, a verseny, az 
olimpia.

A sportnak sok je-
lentése is van, nem-
csak a test edzése. 
Az olimpiára azért 
megyünk, hogy mi-
nél szebb érem le-
gyen a nyakunkban.  
Sydney-ben én is 
meg akartam mutat-
ni, hogy jobbak va-
gyunk a harmadik helynél. 
A norvégok elleni meccsen 
kőkeményen leesett a vál-
lunkról a nehézség, és el-
mondhattuk, hogy döntőt 
játszhatunk. Az már egy 
más dimenzió. 

DL:– Úgy keveredtem ki az olim-
piára, hogy én arra korábban 
nem számítottam, nem tettem 
mást, mint elkezdtem birkózni. 
Egyszercsak ott állok a kapuban, 
a világ közepén. Zöldfülűként ke-
rültem be a felnőtt válogatottba. 
Leültünk az ebédlőben, és a cimbo-
rám rám szólt, nézd már meg kivel 
ülünk egy asztalnál. Boris Beckerrel 
étkeztünk együtt. Olyan volt, mint 
egy nagy család. Az első olimpiá-
mon én csak tanultam. A következő 
olimpiák előtt néhány komoly skalp 
a zsebemben. Úgy mentem ki, hogy 
eredményt várok.
Nem úgy sikerültek a versenyek, 
ahogy szerettem volna. A mai na-

pig eszembe jutnak, mi volt 
ott akkor. Így alakult, ezzel 
együtt kell élni. Nagyon sok 
EB-én, VB-én ott voltam, de 
azt nem lehet olimpiához ha-
sonlítani.
HN:– Célunk átadni az utó-
kornak, hogy minél többen 
merjék felvállani, hogy va-
lamiben jó vagyok. és ebben 
nemcsak a sportra gondolok. 
A férjemmel, Péterrel arra 
törekszünk, hogy egyre több 
gyermek próbálja ki a ver-
senyzést. Ez az óriási érzés 
összeköti az embereket. Én is 
szinte véletlenszerűen kerül-
tem a versenysportba. Meg-
tudtam, hogy nagy odafigyelést 
követel.

FA:– Ha mérkőzés van, akkor arra 
nem gondolunk, hogy betegek 
vagyunk, nem megyünk. Ez egy 
kőkemény feladat. Ha úgy él az 
ember, ahogy sportolóhoz méltó, 
és így készül a versenyre, akkor bal 
lábbal nem kelhet fel. Úgy megyek 
oda, hogy a véremet ontom, hogy 
a csatából győztesként jöjjek ki. Ké-
sőbb mi mindannyian, én is gondo-
latban lepergettem újra mindent. A 
jó sportoló harcos, tanul a hibáiból.
Ha abbahagyja a sportot, a hét-
köznapjai úgy telnek, hogy elvárja 
magától a mindenkori maximumot. 
A jó sportólónak más a mentalitása, 
mintegy átlagos embernek. A sport 
utóhatása pozitív, az emberek meg-
ismernek bennünket. Nagyon sokat 
kaptam a kézilabdától, szeretném, 
ha példámon sok nemzedék, gyerek 
felnőne. Éljék meg saját sikereiket! 
HN: – Amikor Péterrel kialakult a 
kapcsolatunk, Budaörsöt Dunaúj-
városra váltottam. Amikor a gye-

rekek szóba kerültek, tudtuk, hogy 
egyik város sem jöhet szóba. Sző-
lővárosomban a távolságok miatt, 
a lakhelyünkön, az ipari városban 
reggelre vastagon állt a por min-
denhol. Tudtuk, hogy gyereket ott 
nem nevelünk. Péter nagymamája 
Kőszegen élt, voltunk itt nászúton 
is. Idejöttünk, akkor senkit nem 
ismertünk. Idézem a legidősebb 
fiamat, aki azt mondta, „anya, a 
legjobb döntésetek volt, hogy Kő-
szegre költöztetek. (A mondatra a 
hallgatóság hangos tapssal vála-
szolt – a szerk.)
FA:– Bejártam a világot, próbáltam 
úgymond gyökér nélkül viselkedni. 
2006-ban visszaköltöztem Dáni-
ából Budapestre, Kőszeget férjem 
révén ismertem meg, aki a MÁV 
nevelőotthonban töltötte a fiatal-
ságát. Találtunk egy családi házat, 
mondtuk, ez legyen a nyaralónk. 
Hosszúra sikerült a nyaralás. Jól 
érezzük magunkat, igyekszünk be-
illeszkedni. Mi szeretjük Kőszeget, 
megtaláltuk azt, amit kerestünk!
DL: – Fordítom a kérdést, miért 
nem maradtam Kőszegen, ahol 
kezdtem birkózni. Amikor jöttek a 
jó eredmények, én ragaszkodtam 
Kőszeghez. Nehezen mentem el. 
Prugberger János bácsi, a doktor 
úr mondta nekem. „László, László 
magának fel kell mennie Pestre!” A 
birkózás sajátossága, hogy kellenek 
az erős edzőpartnerek. Az itteni szűk 
körben ez nem volt meg, hiába vol-
tak jó edzőim, de az előbbre lépé-
semhez nem volt elég. Nekem szük-
ségem volt a továbblépésre. Elmen-
tem Budapestre, aztán Svájcba, de 
mégiscsak visszajövök mindig.

Kámán Zoltán

Dvorák László

Farkas Ágnes

Hóborné Edöcsény Nóra
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A Hámori család
Hámori Luca családjával december 4-én este a 
Fitt-Box Ökölvívó Egyesület edzőtermében ta-
lálkoztunk. Luca és az édesapja, József túl volt 
a napi edzésen. A kőszegi olimpikon december 
11-14. közötti magyar bajnokságra készült, Bu-
dapestről hazajött meglátogatni a családját, de 
– szavai szerint „véghajrában vagyunk” –, ezért 
az edzést nem hagyhatta ki. József készül 
a 2025. évi veterán birkózók világbajnok-
ságára. A családi fotó a ringben készült, az 
édesanya, Hámoriné Hegyháti Tünde oda 
addig még nem lepett be.
– Az olimpia ’zaja’ után csendesebb kö-
rülötted a világ?  – irányítottam a kérdést 
Lucának.
– Nem beszélnék csendességről, van még 
utószél. Most már annak örülök, ha kér-
deznek az olimpiáról, akkor nem csak az a 
bizonyos mérkőzés lesz a fő téma, hanem 
arról, milyen érzés első női magyar bokszo-
lóként ott lenni az olimpián. A mostani kér-
dések már erről szólnak, bízom abban, hogy 
csak erről. Felnőtt nőként, érett sportolóként 
érkeztem haza. A kőszegi fogadásom örök em-
lék. Innét is köszönöm.  
– Azon kívül, hogy olimpiai helyezett vagy, te 
vagy az első sportoló, aki kőszegi egyesület 
színeiben jutott ki az olimpiára. Az egyesület 
neve, évek óta csillog. 
– Kiskoromtól kezdve a Fitt-Box Ökölvívó Egye-
sület keretei között készültem fel a versenyekre. 
Ádám az első tíz évemben velem volt, sok erőt 
adott. Remek a csapat, az edzők és a sportolók, 
a második családunk. Velük együtt értem el az 
olimpiai eredményt.
– Az elmúlt hónapokban milyen gyakran vol-
tál itthon, Kőszegen?
– Kéthetente, vagy, ahogy tudok, de edzésre, 
látogatásra bejövök az edzőterembe. Nem felej-
tem el, honnét indultam.  
– Most hazajöttél, de merre indulsz tovább a 
sportpályádon?
– Az olimpia után azt hozta a sorsom, hogy Bu-
dapesten folytatom a sportolást. Az, hogy hol, 
arra még nincs meg a válaszom. Csak Budapest 
a biztos. A Kőszegi Fitt-Box Ökölvívó Egyesület-

ben a munkám lezárul, a Magyar Bajnokságon 
még Kőszeg színeiben öklözök, de később sem 
szakadok el, a kőszegi sporttársaim is szívesen 
látnak. A 15 éves kapcsolat életre szól, továbbra 
is kőszegi maradok. 
– Hogyan élte meg a Hámori család, hogy 
mégiscsak lett olimpikonja? – a kérdés általá-
nosan szólt, de Ádám magáénak érezte.
– A sportkarrierem során nekem is ez volt a 
legfőbb célom. Sokakban felvetődött az, ho-

gyan érintett engem, hogy a húgom kijutott az 
olimpiára, én meg nem. Erről több ’visszhang’ 
is érkezett felém. Otthon a feleségemmel erről 
beszélgetve mondtam tiszta szívvel, nincs rossz 
érzésem, Luca sikere a család öröme. Ha engem 
tíz évvel ezelőtt megkérdeznek, amikor minden 
nap az edzőteremben vért izzadtam, hogy ki 
jusson el az olimpiára, én vagy a húgom, akkor 
a kesztyűmet rögtön feltűzöm a szögre, és elkö-
szöntem volna az ökölvívástól. Átadtam volna a 
helyemet. Csodálatos érzés volt ott lenni olim-
pián, a nézőtérről látni Luca küzdését, nekem 
nagy boldogságot jelentett. 
– Hogyan állsz most az ökölvíváshoz?
– Hetente többször jövök edzésre, bokszolunk a 
gyerekekkel, mutatok nekik kombinációkat. Lá-
tom, amikor csillog a szemük.
– Hogyan alakult a sportpályafutásod után 
az életed?
– Ausztriában dolgozom, cserélgettem a mun-
kahelyet, mert nem találtam a helyemet. Ahol 
most dolgozok, ott jól érzem magamat. Felesé-
gemmel boldogságban élünk Kőszegen.

– Hogyan látták a szülők a gyermekek ’vért 
izzadását’, a 10-15 éves küzdelem napjait? – 
kérdésre Hámori József válaszolt. 
– A sport 40 éve birkózóként bennem van, Luca 
és Ádám elindult a saját útján. Gyermekkoruktól 
kezdve jó eredményeket hoztak el a versenyek-
ről, az élmezőnyhöz tartoztak. Két éve, az akkori 
elnöknek, Kurtucz Csabának mondtam, Ádám 
nem érte el, de Luca lesz az egyetlen lány, aki el-
érheti az olimpiát. ’És mit adott meg a Jóisten?’ 

– Luca megcsinálta. Azt 
tudni kell, hogy az ered-
mény sok lemondást, 
sírást követel. Amikor 
ötödik helyezett lett, az 
egész világ vele fog-
lalkozott, ne gondolja 
senki, hogy a sportered-
mény csak örömmel jár. 
Sok edzés, lemondás, 
edzőtáborokban átélt 
fizikai verejtékezés a 
velejárója. Az élsportoló 
életét a sport motiválja, 
az eredményekhez küz-
delem tartozik.

– Az édesanya ezt távolból vagy közelről élte 
át? – szólt a kérdés Hámoriné Hegyháti Tünde 
felé.
– Háttérben vagyok a biztos pont, hogy szépen 
tudjanak sportolni, küzdeni. Sikereik után kap-
tam sok visszajelzést.
József hozzátette az egyiket „Nagyon jót főztél 
anya!”
– Hogyan élted át, hogy Luca távolabb került 
Kőszegtől?
– Ádám húszévesen költözött ki a családi ház-
ból, két hónapja Luca is. Ezt azért anyaként 
megszenvedtem. De el kell engednem, ez az 
élet rendje. Hazajár, naponta beszélünk, tudunk 
egymásról. Nagyon jó gyermekeink vannak!
– Luca költözése a médiára is visszavezethető. – 
mondta József. – A riportok miatt sokszor utazott 
Budapestre. A családi kupaktanácsban alakítot-
tuk ki, hogy oda tudjon költözni. Onnét irányítja 
az életét, és nem tud Kőszeg színeiben öklözni. 
De mindig azt mondja, hogy ő kőszegi.
Ezt folytatta Luca:
– Az, hogy ott voltam az olimpián, az egy közös 
eredmény, és kellett hozzá a Fitt-Box.  Ezt sosem 
szabad elfelejteni!
József visszavette a szót:
– A gyerekek úgy nőttek fel, hogy sokat voltak 
versenyeken, edzőtáborokban. Ádám most is a 
közelben van, ezentúl is örömmel látjuk Lucát, 
amikor hazaérkezik, nemcsak átöleljük, hanem 
megszorongatjuk. 
– Hogyan lesz a karácsony?
– Amióta az eszünket tudjuk, együtt vagyunk 
szenteste a vacsoraasztalnál. Idén a mamákkal 
együtt nyolcan leszünk.   

Kámán Z.

BANVIZSÓ TRANS KFT. 
TÓTH BALÁZS fuvarozó

 Köszönetemet fejezem ki minden
régi és leendő megrendelőmnek

az együttműködésért.

Áldott Karácsonyi Ünnepeket és
Eredményes Újesztendőt kívánok!

 +3630/2178-620
bobitatransport@gmail.com  
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Aranyozva – De hogyan?
Az októberi esti fényben a távolból 
megcsillant a Jézus Szíve-temp-
lom aranyozott keresztje az építők 
munkaterületén. Az eredeti vaske-
resztet Lauringer Ferenc kőszegi la-
katosmester készítette 1893-ban. 
A kereszt restaurálását, aranyo-
zását végző Papp János és Szabó 
Péter a készítő nevét is megtalálta 
a kereszt középpontjában lévő kör-
formákon, két helyen is. (A fotó a 
horganyzás után készült.)
A restaurálási munkát Gödön vé-
gezték. Papp János november 30-
án eljött Kőszegre, hogy az elké-
szült Szent Imre-templomban tudja 
megnézni az áldoztató rácsot, amit 
ketten újítottak fel. Azt mondta: 
a „restaurálás nem költészet, az 
eredeti részek megtartásával kell 
a munkát kivitelezni”. Az áldoztató 
rácsot először porral fedve, helyen-
ként rozsdás állapotban vizsgálták 
meg. Több helyen hiányoztak a dí-
szítő elemek, de maradtak eredeti-
ek is, és ez alapján lehetett 
hitelesen a kiegészítéseket 
elvégezni. A felújított rácsot 
visszahelyezték a régi tölgy-
fa gerendára, aminek meg-
maradtak a jellegzetességet 
adó kopási hibái, de kapott 
egy védőfelületet.
Szabó Péter és Papp János 
többirányú képesítéssel ren-

delkező szakemberek, akik alapos 
ismeretek birtokában nyúlnak a 
rájuk bízott tárgyakhoz. Megvizs-
gálták a keresztet, amit a rozsda 
feszítő ereje több helyen torzított. A 
restaurálást Gödön végezték. Ele-
meire bontották a keresztet, ami 
szükséges volt a tisztításhoz és a 
horganyszóráshoz, ahhoz, ami év-
tizedek óta biztosítja a védelmet. 
Majd aranyozták.
– Hogyan történik ez?
– Az aranyozásnak van egy nimbu-
sza. Nekem az arany csak egy mun-
kaeszköz. Az aranyfüstöt úgy készí-
tik, hogy először hengerlik az ara-
nyat, majd bőrök közé rakva lapítják 
tízezred milliméternyi vékonyra. Ezt 
nevezik aranyfüstnek, amit 8 x 8 
cm-es lapokban készítenek. A külté-
ri úgynevezett vihararany papírhor-
dozón van, és úgy lehet használni, 
mint az öntapadó matricát. Pálma-
fából készült ragasztóval bekentük a 
felületet, amikor megkötött, ujjun-

kat végighúzva csikorgó hangot ad. 
Erre azt mondják „fütyül”. Ekkor kell 
ráhelyezni az aranyfüstöt, és ecsettel 
elsimítani a felületen. Ezután a pa-
pírréteg lehúzható. A lapokat átfe-
déssel helyeztük fel, a dupla fedés 
közelről felfedezhető. A vasfelület 

tisztításával együtt három 
hónapig tartott a munka. A 
kereszt minden szétszedett 
részét külön-külön aranyoz-
tuk. Ezt megelőzően szak-
műhelyben végeztettük a 
vaselemek tisztíttatását. A 
homokkal való szemcseszó-
rás a korróziót remekül eltá-
volította, majd következett a 

horganyszórás, a rozsdásodás elleni 
védőfelület kialakítása. A kereszt 
tartóalapja a toronycsúcson lévő 
függőleges gerenda, amit császár-
fának neveznek. A kereszt alatt ta-
lálható a rézből készült toronycsúcs, 
amelyen sérülést, horpadásokat ta-
láltunk. A forrasztásoknál szétszed-
tük, javítottuk és felületkezeltük. A 
tisztítás során aranyozási nyomokat 
találtunk a legfelső részen, amiket 
aranyoztunk. 
Amikor a keresztet és a csúcsot 
visszateszik a torony tetejére, az 
már a templomfelújítás látványos 
állomása lesz.

Kámán Z

Deutschlandsberg plébánosa Kőszegen
November 13-án a fatimai en-
gesztelő szentmisét Holló István 
Deutschlandsberg plébánosa mu-

tatta be a Jézus Szíve-templomban. 
István atya kilenc település római-
katolikus plébánosa. Mátészalkáról 

származik, Grazban 
tanult teológiát, ott 
szentelték pappá. A 
tragédia okán járt már 
Kőszegen, de ezúttal 
Kirner Antal Zoltán 
plébános meghívásá-
ra érkezett november 
13-án, másnap a kö-
telességei visszahívták 
szolgálati helyére. A 
szentmisén elmondta, 
÷hálás szívvel léptem 
be ebbe a templomba, 
hiszen Máriára tekin-
tünk, tovább irányítva 

figyelmünket Jézus Krisztusra, és 
kérjük, adjon erőt a nehéz idő-

szak kihívásaihoz … ÷Szűz Mári-
ára, nemcsak saját édesanyára 
tekintünk, hanem nemzetünk 
Nagyasszonyára”. 
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Irodalmi felfedezések a könyvtárban
Gazdag Erzsi, Cs. Nagy István, Szé-
kely László, Weöres Sándor, Bárdosi 
Németh János, Kincs István, Ko-
csis László és Pável Ágoston neve 
mindnyájunknak ismerős. Többen 
közülük erős kőszegi kötődésűek, 
és érdekesség, hogy szinte kivétel 
nélkül kapcsolatban álltak Weö-
res Sándorral, akiről pedig tudjuk 
azt is, hogy a levelezése, élete, a 
kiállítás összeállítójának, Lőcsei 
Péternek, a fő kutatási területe.  A 
Toldy Ferenc-díjas irodalomtörté-
nész „Értékek nyomában” című, 
kiállítással egybekötött előadását 
november 21-én hallhattuk, lát-
hattuk. (Közreműködtek az Árpád-
házi Szent Margit Óvoda, Általános 
Iskola, Gimnázium és Kollégium 
diákjai.) 
Lőcsei Péter hat és fél éve él Kő-
szegen, és nem először invitálta 
az irodalomkedvelő közönséget a 
könyvtárba. A többi mellett sze-
repelt már a Nyugat évfordulós 
kiállításával, a „Petőfi 200”-zal 
és egy Weöres-összeállítással is. 

Kitartó munkával végzi elhivatott 
ismereterjesztő munkáját. „Nagyon 
szívesen látnám a helyi iskolák 
érdeklődő osztályközösségeit egy-
egy rendhagyó irodalomóra keretei 
között” – jegyezte meg beszélgeté-
sünk alkalmával. 
A máshol ritkán halható előadásai 
mindig különlegesek. Különlegesek 
attól, hogy rendkívüli tudásanyagot 
tud átadni a hallgatóságának. Kü-
lönlegesek attól, hogy kapcsolatai 
által olyan dokumentumokat tud 
egy térbe szervezni, amelyek csak 
ritkán vagy soha nem láthatók 
együtt. Jelen összeállítás „kellé-
kei” Székely Orsolyától, a megyei 
könyvtárból és a Szombathelyi 
Egyházmegyei Levéltárból érkeztek 
– kölcsönbe – Kőszegre.  
Levelek, plakátok, könyvek, szemé-
lyes tárgyak… sorakoznak a para-
vánokon, a tárlókban. Mint Lőcsei 
Péter mondta, a helyi értékek mel-
lett ezek olyanok, amelyek ihlető 
forrásként is felismerhetők egyes 
nagy költők munkáiban. Erről ta-

núskodik például Székely László 
Weöres Sándorral és Mécs László-
val folytatott levelezése is. És ki ne 
szeretné testközelből látni Gazdag 
Erzsi József Attila-díját, vagy azt a 
tablóképet, ahol még Sebesi Er-
zsébetként szerepel, de nagyon ér-
dekes Székely László leckekönyve, 

Kincs István gyászjelentése is, hogy 
csak néhányat emeljünk ki a sok 
érdekesség közül.
Lőcsei Péter válogatása a vasi köl-
tők, írók kézirataiból, köteteiből, 
személyes tárgyaiból olyan felfe-
dezésre váró irodalmi csemegének 
számít, amit „vétek kihagyni”. 
A kiállítás megtekinthető 2025. ja-
nuár végéig.

TáF.

A Bersek József Általános Iskola az 
idén 27. alkalommal hirdette meg 
a Karácsonyi Versmondó Versenyt 
és Rajzversenyt.  December 11. a 
döntő időpontja, de a rajzversenyt 
(lapzárta előtt) november 26-án 
tartották az iskolában, akkor a 3-8. 
osztályos diákok elkészítették az 
alkotásokat. A feladat egy karácso-
nyi vers illusztrálása volt. Öt iskola 
negyvenöt művészpalántája, há-

Diákok versenye
rom korcsoportban szebbnél szebb 
rajzokat, festményeket készített. Az 
1-2. osztályosok még segítséggel 
rajzoltak, így ők beküldték alkotá-
saikat. A díjazott tanulók a jutal-
mukat december 11-én délután a 
versmondó verseny díjátadóján ve-
hetik át. A rajzok kiállításon meg-
tekinthetők.

Horváth Márta
főszervező

KŐSZEGEN manikűr-pedikűrösnek külön bejára-
tú, klímás, mérőórákkal felszerelt üzlethelyiség  
kiadó. Érdeklődni telefonon: 06 30/513-3247. 
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Kőszegi Advent 2024. 
December 11.  Bersek József Ált. Iskola XXVII. Karácsonyi 

Versmondó Verseny és rajzpályázat – Gála
December 12.  9:00-15.00 Arany Egyszarvú Patika Adventi ké-

szülődés iskolás csoportoknak. 
December 12.  17:00 Chernel Kálmán Városi Könyvtár Közön-

ségtalálkozó gróf Nádasdy Borbála írónővel.
December 13.  16.00 Írottkő Hotel előtt CSÓK ZSÚR – a Csók 

István Művészkör zenés délutánja.
December 14-15. 14.00 Fő tér NATÚRPARKI ADVENT 
 Adventi vásár szombaton és vasárnap, natúrparki 

kézműves termékekkel, enni-, innivalókkal, kultu-
rális műsorokkal, a hulladékmentesség jegyében!  

December 15.  17.30 Jurisics tér Adventi gyertyagyújtás. Köz-
reműködik a Római Katolikus Egyházközség, a 
Református Gyülekezet, és Kőszeg Város Fúvósze-
nekarának tagjai.

December 17.  10.00 és 13.30 Gyermekszínházi bérlet elő-
adása, Malac és Liba - Kabóca Bábszínház.

December 21.  Jurisics vár 10.00-17.00 Adventi Kézműves 
foglalkozás

December 21.  18:00 Jurisics vár lovagterem Stellatus adventi 
koncert.

December 22.  17.30 Jurisics tér Ökumenikus Adventi gyertya-
gyújtás. Közreműködik a Református Gyülekezet, 
és Kőszeg Város Fúvószenekarának tagjai.

December 22.  19.00 Jézus Szíve Templom Concordia-Barátság 
Énekegyesület karácsonyi hangversenye.

December 24.  14.00 Jurisics vár lovagterem Karácsonyi 
Jézuskaváró ingyenes filmvetítés. 

December 24.  16.00 Árpád-házi Iskola díszterme Jézuska várás
December 31.  11.00 Jurisics vár Szilveszteri Jelmezes Futás.

Bakos Virágudvar – Műhelygaléria ADVENT A NATÚRPARKBAN – 
AHOGY MI SZERETJÜK…
32. Kiállítás és vásár az Írottkő Natúrpark kézműveseinek termékeiből
Megtekinthető: december 23-ig naponta 10-18 óra között.

Jurisics tér mézeskalácsból
Legutóbb az Orsolya-napi vásáron 
találkozhattunk a Kőszegi Mézes-
kalács Szakkör csapatának az alko-
tásaival. Nem tévedés: alkotásokról 
beszélhetünk. A négy esztendeje 
működő társaság nem egyszerűen 
csak illatos mézeskalácsokat készít. 
„Termékeik” kisebb remekművek, 
amik meghaladják a megszokott 
formavilág kereteit. Hagyományos 

eszközökkel, hagyományos alap-
anyagokkal és technikákkal, de 
kreatív „teremtő erővel” hozzák 
létre alkotásaikat. A tizenkét fős 
csoportban rejlő tehetséget, az újí-
tó lehetőséget ismerte fel a szakkör 
vezetője, Gelencsér Ildikó. „Mindig 
hangsúlyozom, hogy egy egészen 
kivételes, csodálatos női csapat jött 
össze. Amikor a múlt évben a NMI 

kiírta a Magyar népmesék című pá-
lyázatát, jelentkeztünk, és nyertünk 
is. A felkészülés során kipróbáltuk, 
hogyan tudunk összedolgozni. Nincs 
versengés, hanem közös alkotás 
van. Hasonlóképpen gondolkodtunk 
most is, amikor új elhatározásra 
jutottunk: Megszületett az ötlet, 
hogy ezen az adventon csináljunk 

Kőszegnek ajándékot, formázzuk 
meg mézeskalácsból a Jurisics teret” 
– mesélte.
Azokat az épületeket, amelyeket 
ismerünk mindannyian, és el is fe-
ledkezünk arról, hogy milyen szeren-
csések vagyunk, milyen épített kör-
nyezet vesz körül bennünket, azokat 
az épületeket, azt a teret most „mé-
zeskalácsformába álmodva” is meg-
tekinthetjük. A kéthónapos munká-
val kidolgozott remekmű a Biotéka 
Gyógynövény Szaküzlet kirakatában 
látható. A készítők egy kis „csavart”, 
humort is tettek a kompozícióba, 
hiszen megörökítettek benne egy is-
merős alakot is. Ki lehet ő? Mindenki 
kiderítheti, ha elmegy, hogy megte-
kintse Kőszeg legújabb látványossá-
gát – mézeskalácsból. 

TáF.

Stellatus
Már megszokhattuk, hogy advent-
kor nem csak a város ismert együt-
teseinek műsorait élvezhetjük. 
Ebben az évben egy új formáció is 
várja az ismerőseit, barátait és le-
endő barátait. Az ünnepek meghitt 
hangulatában szeretettel ajánljuk 
minden kedves Olvasónk figyelmé-
be a STELLATUS-t, mely egyszerre 
egy új – adventi – zenei formá-

ció neve és a műsor címe is. Az 
együttes tagjai – Gelencsér Ildikó, 
Pais-Horváth Péter, Szarvas Péter, 
Tóth Flóra és Trifusz Péter – várják 
Önöket a koncerten, és utána egy 
kis beszélgetésre, ahova bárki vihet 
valami finomságot!
A Jurisics-vár lovagtermében, dec. 
21-én (szombaton), 18.00 órakor 
a karácsonyhoz kapcsolódó népze-
nei feldolgozások, középkori éne-
kek/zenék, és megzenésített versek 
hallhatók majd. 
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Alpha sorozat
Alpha sorozatunk folytatódik a Re-
formátus-templom Csillagteremben 
2025. január 7-től, minden ked-
den, délután 17.30-tól 19.30-ig. 
A kötetlen közösségi programon a 
felvezető előadást követi egy be-
szélgetés. Az Alpha témái egymásra 
épülnek, így: Csak ennyi az élet? – 
A keresztyénség hamis, unalmas, 
elavult?  – Kicsoda Jézus? – Miért 
halt meg?  – Ki a Szentlélek? – Ho-
gyan állhatok ellen a Gonosznak?  – 
Isten ma is gyógyít?– Mi az Egyház? 
Az első Alpha egy londoni angli-
kán közösségből indult, több mint 
negyven évvel ezelőtt. Azóta közel 
22 millió ember vett részt rajta.  
Bear Grylls – aki a híres túlélő-
filmekben szerepel – is az Alpha 
segítségével talált rá a keresztyén 
hitre. Az ismert magyar író, Lackfi 

János is részt vett egy Alpha soro-
zaton, s azóta szervez is ilyeneket.
Kinek ajánljuk? Minde nkinek, aki-
nek vannak kérdései, kíváncsi má-
sok véleményére, szeret beszélget-
ni. A gyülekezet tagjait, kívülállókat 
is szívesen fogadjuk, mindazokat, 
akik ismerkednének a keresztyén-
ség tanításaival. A sorozat 11 hetes.
A részvétel ingyenes, de előzetes 
jelentkezést kérünk. Jelentkezni le-
het a gyülekezeti tagokon keresztül, 
e-mailen: ref.koszeg@gmail.com, 
vagy a QR-kód segítségével! Min-
denkit szeretettel várunk!

Kisantal Zsuzsanna
lelkipásztor

A Nagycsaládosok Országos Egyesületének
Kőszeg és Kőszeghegyalja Szervezete

szeretettel meghívja Önt és kedves családját a 

2025. január 11-én tartandó 

I.Kőszegi Nagycsaládos Retro Bálra
NEM CSAK NAGYCSALÁDOSOKNAK!

Helyszín: Jurisics vár lovagterem, 18 órától kapunyitás
Meglepetés műsor: Francsics Viktória indiai és hastáncos
Fővédnök : Ágh Péter országgyűlési képviselő
Jegy: 7.000 Ft, mely ár tartalmazza a svédasztalos étkezést
Támogatói jegy: 2.000 Ft

Fantasztikus, értékes tombola nyeremények
A fergeteges hangulatról 2 zenekar is gondoskodik!

(Nem véletlen tánczenekar és Zene Zoli Music Produkció)

Jegyek kaphatóak elővételben 2025.01.10-ig az alábbi helyszíneken, 
illetve a helyszínen: Zombies en los Tacos étterem;  Benu Gyógyszertár 
(dr. Csaba Miklósnál); Speed Up Autósbolt (Alpokalja Panzió parkoló). 
Érdeklődni: +36308694355-ös telefonszámon.

15 órától Timi és Gábor MUSIK

16 órakor ÜNNEPI GYERTYAGYÚJTÁS

A POGÁNYOKI SZŐLŐHEGYEN

DEC. 21.

MINDKETTŐ NAP 13-18 óráigDEC. 22.

Adventi VÁSÁR

Kőszegi Jézus Szíve Plébánia - Vadrózsa Népdalkör

BETLEHEM ÉLŐ ÁLLATOKKAL

Arany hétvégén

MÓD PETRA DIÁNA ART
SCHROTT MÉHÉSZET

COLORUSH DEKOR MÉZESKALÁCS DÍSZEK
DEBRECENI ZSOLT CSALÁDI GAZDASÁG

A PANORÁMA KÓSTOLÓBAN

VIOLETTA ÉKSZEREI

GYIMESI SZABINA

BETTI ART
NEGI’S BOX

FOTÓSAROK- TŰZ - FÉNYEK
ÜNNEPI HANGULAT - ZENE 

www.alaszpince.hu

FORRALTBOR - ÉTEL - KÉZMŰVES VÁSÁR

Adve
A

ÁÁSSÁÁRR
égén

15 órától Timi és Gábor MUSIK15 órától Timi és Gábor MUSIK
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Labdarúgás: Lendületes hajrá
A bajnokság őszi szakaszának hajrája újra remekül sikerült a Lóránt FC-
nek. Lukácsháza ellen ugyan csak a 88. percben sikerült a maga javára 
eldöntenie a mérkőzést a kék-sárga csapatnak, de Jánosházán hatot szá-
moltak az ellenfélre. Az Elektromol-Spari ellen pedig még ezt is sikerült 
megdupláznia a kőszegieknek. A három mérkőzésen Réti Milán 11-szer 
köszönt be az ellenfelek kapujába. A játékosnak, de a szurkolóknak is bi-
zonnyal sokáig emlékezetes marad ez a szezonvég. A csapat a bajnoki 
tabella élmezőnyében várhatja a március 1-jei, tavaszi rajtot.

Eredmények: 13. forduló: Kőszegi LFC-Schott Lukácsháza SE 
1:0 (0:0), gól: Réti Milán, 14. forduló: Jánosháza VSE-Kőszegi LFC 
0:6 (0:3), gólok: Réti Milán (5), Lintner, 15. forduló Kőszegi LFC-
Elektromol-SPARI FC 12:0 (5:0), gólok: Réti Milán (5), Kovács Domi-
nik (3), Orosz (2), Kovács Zsolt, Neubauer (öngól).
Tabella: 2. Kőszegi Lóránt FC 15 mérkőzés/ 10 győzelem, 3 döntetlen/ 
2 vereség/ 41:11 gól/ 33 pont.

A Kőszegfalvának kevésbé sikerült az ősz vége. Az ötödik fordulóban elma-
radt mérkőzés pótlásán a 83. percben ugyan sikerült döntetlenre menteni 
a meccset, de a záró fordulót vezetésről bukták el a kőszegfalviak. A csapat 
a 9. helyen telel. Nincs messze a középmezőny, de hátrébb is lehet csúszni.

Eredmények: 5. forduló: (elmaradt mérkőzés pótlása) Szerdahelyi SE-
Kőszegfalvi SE 1:1 (1:0), gól: Pongrácz Zsolt, 13. forduló: Kőszegfalvi 
SE-Vasszécseny Torna Klub 1:2 (1:1), gól: Schwarz Martin.  Tabella: 
9. Kőszegfalvi SE 9 mérkőzés/ 4 győzelem, 5 döntetlen/ 4 vereség/ 
28:26 gól/ 17 pont.

Boksz: Bajnoki aranyak
November 21-24-ig Székesfehérvár adott otthont a Junior és Ifjúsági 
Országos Bajnokságnak. 299-en léptek szorítóba. A Fitt-Box Ökölvívó 
Egyesület a Skorpió Box Klubbal közösen, 8 fővel vett részt. A küldöttség 
mérlege 4 arany, két ezüst, 1 bronzérem. Budai Szebasztián különdíjat 
érdemelt. Edzője, Varsányi Áron szerint az aranyérmet is megérdemelte 
volna. Varsányi a remek eredmények mellett sportolói fejlődésével és tel-
jesítményével is elégedett volt.

Asztalitenisz: Újra Kőszegi SE
A korábban sikeres kőszegi csapat néhány évig szüneteltette tevékeny-
ségét. A játékosok többsége a horvátzsidányiakat erősítette. Az edzések 
újraindultak, s a 2024-25-ös megyei bajnokságra újra nevezett a KSE. 
A Zsidányban játszók többsége is visszatért. Lényegében újra összeállt 
a korábbi évek gárdája. Az őszi sorozatból egy mérkőzésük van hátra. 
Az élről várják a celldömölkiek elleni partit. A helybéliekkel kiegészülő 
horvátzsidányiak valamennyi mérkőzésüket lejátszották. Szentgotthárd 
ellen pontot szereztek, s két másik mérkőzésen is közel álltak ehhez.

Eredmények Kőszegi SE -Horvátzsidányi SK (idegenben) 12/6, 
győztek: Ihász (4), Terplán (3), Karádi (2), Agg (2), Terplán/Agg (1), 
-Szentgotthárd VSE (hazai) 13/5, győztek: Terplán (4), Ihász (4), Agg 
(3), Karádi (1), Karádi/Ihász (1), -Nárai SKI. (h) 11/7, győztek: Terplán 
(4), Karádi (3), Ihász (1), Agg (1), Terplán/Agg (1), Karádi/Ihász (1), 
-Büki TK (i) 10/8, győztek: Terplán (3), Karádi (3), Ihász (3), Terplán/
Agg (1), -Haladás VSE (i) 11/7, győztek: Terplán (4), Agg (2), Karádi 
(2), Terplán/Agg (1). Hátra van még a CVSE V. elleni mérkőzés. Horvát-
zsidányi SC –Szentgotthárd VSE 9/9, győztek: Molnár (4), Alasz (2), 
Tengelics (2), Varga (1), -Kőszegi SE (h) 6/12, győztek: Molnár (3), 
Alasz (2), Molnár/Alasz (1), -CVSE V. (h) 5/13, győztek: Molnár (3), Alasz 
(1), Molnár/Alasz (1), -Haladás VSE (i) 8/10, győztek: Molnár (4), Alasz 
(2), Varga (1), Molnár/Alasz (1), Nárai SK (i) 8/10, győztek: Molnár (4), 
Alasz (2), Tengelics (1), Molnár/Alasz (1), -Büki TK (h) 5/13, győztek: 
Molnár (3), Alasz (2).

Diáksport

Asztalitenisz: Bersek Kupa
Szép számú résztvevő állt asztalhoz a Bersek iskola hagyományos, az is-
kola nevét viselő, korosztályos asztalitenisz versenyén (november 11.). A 
Bersek Kupa a Vas Vármegyei Asztalitenisz Szövetség támogatásával, évek 
óta megmozgatja a körzet pingpongosait. Az egész délutánt igénylő vetél-
kedést évente kétszer is megszervezik.

Eredmények leány II. korcsoport 1. Gergye Anna Róza/BA 2. Ala-
pi Rebeka/BA, 3. Kántor Panna/BE, III. kcs. 1. Kovács Patrícia/BE, 
2. Ódor Hajnalka/BA, 3. Rádi Borostyán/BA és Frank Bettina/BA, IV. 
kcs. 1. Garamszegi Abigél/BE, 2. Schrott Zsófia/BA, 3. Horváth Mer-
cédesz/NL (Dr. Nagy L.), és Kolozsvári Gréta/BE. fiú II. kcs. 1. Marton 
Zsombor/BA, 2. Katona Levente/BE, 3. Kiss Benjamin Döme/BA és 
Mozsolitz Ádám/BA, III. kcs. 1. Alasz Bence/BE, 2. Katona Gergő/BE, 
3. Rába Levente/BE és Kovács William/TO, IV. kcs. 1. Pápai Szilárd/
BA, 2. Becze Bulcsu/BA, 3. Csánits Máté/BA és Horváth Bendegúz/BA.

Kölyökből atléta
Közel 150  indulóval, november 23-án, Keszthelyen rendezték a „Kö-
lyökből atléta” program második félévi, régiós csapatversenyét. A kőszegi 
fiatalok remekül küzdöttek a csapatért. U10-es csapatunk a tavaszi félév 
után, ezúttal sem talált legyőzőre!

A csapat tagjai: Bárdics Szofi, Bariska Lilla, Bozzay Zsófia, Domján 
Dávid, Domján Déna, Horváth Karola, Jóna Liza, Kovács Janka, Kovács 
Olivér, Lintner Ivett, Németh Mór Marci. 

U12-es korosztályban két teljes csapat állt ki. 12 indulóból az 5. és 6. 
helyen végeztek.

Csapattagok: 5. hely: Fodor Vanda, Heinczinger Szonja, Kovács Maja, 
Lintner Zsófia, Németh Jázmin, Németh Szófia, Rácz Rozi, Vass Áron. 6. 
hely: Buknicz-Hodvogner Alíz, Fabsitz Bora, Heinczinger Lilla, Horváth 
Ákos, Mészáros Réka, Németh Flóra, Nieder Adelin, Nieder Eliza

Eredmények: aranyérem Lakner Vivien (junior 48 kg), Gombai Domi-
nik (j.54 kg), Pékó Kincső (j. +91 kg), Rába Noémi (ifjúsági 60 kg), 
ezüstérem Horváth Kira (i. 70 kg), Budai Szebasztián (i. 67 kg), bronz-
érem Papp Kristóf (i. 75 kg), nyolcaddöntő Vasvári Richárd (j. 60 kg).

x x x
November 24-én rendezték meg a Hell 
Boxing Kings verseny harmadik ne-
gyeddöntőit. 67 kg-ban a Fitt-Boksz 
ÖE versenyzője, Buza Rafael a júniusi 
selejtezőből egy román és egy bosnyák 
versenyző legyőzésével jutott a legjobb 
nyolc közé. A mérkőzések legjobb nyolcig 
amatőr szabályrendszer szerint zajlottak, 
a negyeddöntőktől profi szabályrend-
szerben (4 és 6 menet) folytatódnak. A 
mérkőzéseket az RTL Klub élőben adja.
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Diáksport
Birkózás Diákolimpia
Közel 200 fiatal versenyző mérlegelt a szabdfogású birkózás országos di-
ákolimpiai döntőjén (november 2.), Hajdúszoboszlón, a Városi Sportház-
ban. Nyolc kőszegi birkózó lépett szőnyegre. Pusztai Dániel nyakába a 
legfényesebb érem került. 

Eredmények 35 kg 10. Róth Ármin, 38 kg 1. Pusztai Dániel, 42 kg 20. 
Pusztai Szilveszter, 50 kg 7. Kóczán Kolos, 63 kg 5. Németh Áron, 69 kg 
10. Rémai Csongor, 76 kg 8. Csánits Barnabás, 85 kg 8. Jakab Jácint.

Birkózás: Nemzetközi verseny Prágában
A prágai, „Memoriál Josefa Urbana a Milana Veselého” nemzetközi bir-
kózó versenyen (november 16.) hét ország (Csehország, Lengyelország, 
Németország, Ausztria, Litvánia, Ukrajna és Magyarország) 15 csapata 
képviseltette magát. 
A három kőszegi induló remekül szerepelt. Pusztai Szilveszter a dobogó 
legfelső fokára állhatott. Róth Ármin és Kóczán Kolos bronzéremmel tér-
hetett haza.

Eredmények 35 kg 3. Róth Ármin, 43 kg 1. Pusztai Szilveszter, 52 kg 
5. Kóczán Kolos.

Röplabda: Jurisich siker

Folytatta az előző évek sikeres szerepléseit a Jurisich gimnázium a hagyo-
mányos röplabda Csató Béla Emlékversenyen (Szombathely, Kereskedelmi, 
november 11-12.). A Kereskedelmi középiskola 58. alkalommal tisztelgett 
egykori legendás testnevelő tanára, Csató Béla emléke előtt. A JMG-s fiúk 
hibátlan teljesítménnyel az élen végeztek. A celli Berzsenyi is csak kevéssé 

tudta megszorítani őket. Papp Zsigmondot, a csapat tagját, a torna legjobb 
játékosának választották. A lányoknál a Jurisich mellett az Evangélikus kö-
zépiskola is újra csatasorba állt, s első ízben az Árpád-házi iskola is pályára 
lépett. A Jurisich egy vereséggel ezüstérmet szerzett. Az Evangélikus a cso-
portkör után a 4-6 helyért folytatta. Megnyerte a helyosztókat: negyedik 
helyen zárt. Az Árpád-házinak nem sikerült mérkőzést nyernie, de kétszer is 
csak pontaránnyal szenvedett vereséget. Kilencedik helyen végzett.

Eredmények fiúk csoportkör Jurisich-Kanizsai DG, Szombathely 2:0 
(50:29), -Barabás, Sárvár 2:0 (50:39), 1-3 helyért Jurisich-Berzsenyi, 
Celldömölk 2:0 (50:42), -Turisztikai, Sárvár 2:0 (50:31), lányok cso-
portkör Jurisich-Nagy LG, Szombathely 2:0 (50:24), -Művészeti, Szom-
bathely 2:0 (50:22), 1-3 helyért Jurisich-Kanizsai 0:2 (33:50), -Turisz-
tikai 2:0 (50:27), csoportkör Evangélikus-Kereskedelmi, Szombathely 
2:0 (50:24), -Berzsenyi 2:0 (53:49), 4-6 helyért Evangélikus-NLG 
2:0 (50:26), -Turisztikai 1:1 (42:38), csoportkör Árpád-házi-KDG 0:2 
(22:50), -Turisztikai 1:1 (43:29), 7-9 helyért Árpád-házi-Művészeti 
1:1 (45:50), -Berzsenyi 0:2 (??:50),

Ugróköteles érem
Somogyi Sára Gréta, a Jumppluss Ugrókötél Akadémia versenyzője, a 
Jurisich gimnázium diákja bronzérmet szerzett a 30 másodperces gyorsa-
sági kötélhajtás „Egyéni és Egyköteles Országos Bajnokságon”. Szabadon 
választott gyakorlata ötödik helyezést ért, az összetett verseny negyedik 
helyén végzett.

Kosárlabda B33 Diákolimpia
A Jurisich gimnázium mindkét nemben nevezett, két-két csapattal a ko-
sárlabda megyei B33 Diákolimpiára. Szombathelyen, hagyományosan a 
Brenner iskola volt a házigazda. A fiúk hat hármas csoportban rajtoltak. 
A Jurisichot az előző években képviselő játékosok közül sokan leérett-
ségiztek. A nagyon erős, sok igazolt játékost felvonultató mezőnyben a 
tapasztalatszerzés lehetett a céljuk. Csoportjukból nem jutottak tovább. 
A JMG lány csapataira méginkább igaz a tapasztalatszerzés, hiszen első 
ízben neveztek. Két négyes csoportban indult a bajnokság. A küzdelem 
hőfoka volt leginkább szokatlan az egymás közti játékhoz képest. Ők sem 
jutottak tovább csoportjukból.

Eredmények fiúk „C” csoport JMG Old-Kereskedelmi, Szombathely 
7:21, Puskás, Szombathely 5:13, Csapattagok: Bartalan Levente, 
Gombás Marcell, Gyarmati Péter, Zsoldos Mihály Dániel. „F” csoport 
Jurisich Young-Hefele, Szombathely 3:15, -NLG 3:21, Csapattagok: 
Bakó Levente, Cseppán Zsombor, Dengyel Huba, Gombás Botond. lá-
nyok „A” csoport JMG „A”-Kereskedelmi 3:14, -Kölcsey, Körmend 1:21, 
-„Dream Team” 3:21, Csapattagok: Juranovits Mira, Kovács Fanni Má-
ria, Neuberger Szonja, Nyúl Evelin. „B” csoport Jurisich „B”-KDG 1:21, 
Szent-Györgyi, Szombathely 5:13, -NLG 2:20, Csapattagok: Gulyás 
Boglárka, Klujber Anna Lúcia, Tőke Anna Erzsébet, Forintos Jázmin. 
Csapatvezetők: Gordos Kristóf és Tóth Botond.
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